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ECONOMISIREA -  semn al înţelepciunii colective!
De la intenţii şi discuţii, în sfîrşif la rezultate concrete!

Ediiii judeţului promit pentru viitorul 
apropiat primele centrale termice de zonă

Şirul dezbaterilor reunite sub ge
nericul rubricii noastre beneficiază, 
în fine de o sensibilă schimbare 
de decor. Altfel spus, sîntem azi 
în „măsură să oferim cititorilor
noştri nu numai opinii aie 
specialiştilor, ci şi o fermă luare 
de poziţie a organelor în drept 
să analizeze şi să discearnă modali
tăţile de aplicare >a opiniilor şi pro
punerilor respective. Este un cîştig 
incontestabil pe care îl relevăm eu 
satisfacţie nu numai, fiindcă el repre
zintă pentru noi un obiectiv atins, 
ci, mai ales, pentru că deschide în 
judeţul nostru perspectiva unor am
ple acţiuni menite să valorifice net 
superior combustibilii în alimentarea 
cu căldură a locuinţelor şi spaţiilor 
industriale.

Despre ce este vorba?
Săptămina trecută, din iniţiativa 

vicepreşedintei iii Consiliului popular 
judeţean, ing, Traian Petru, a fost 
convocată o consfătuire de amploare 
cu participarea unor specialişti din 
judeţ ş! din afara judeţului în scopul 
studierii trecerii ila încălzirea cu a.pă 
fierbinte prin crearea unor centrale 
termice de zonă în municipiul Si
biu.

Cititorii noştri îşi amintesc fără 
îndoială că rubrica pé care o citesc 
astăzi a debutat chiar cu prezenta
rea acestei propuneri, aparţinând in
ginerului Traian Ileni, propunere 
ceva mai veche de fapt, tratată o 
vreme cu indiferenţă şi neîncredere. 
La consfătuirea respectivă a partici
pat. de altfel — cum era şi firesc — 
autorul ideii, care a avut prilejui 
să-şî confrunte concluziile prelimina
re cu părerile competente ale unor 
specialiştii din cadrul I.P.C.M. Bucu
reşti, I.P.I.U. Bucureşti, I.P.J. Sibiu, 
Inspectoratul judeţean pentru con
trolul gospodăririi combustibililor şi 
energiei, întreprinderii de piese auto 
şi întreprinderii mecanice Sibiu.

Dezbaterile »în detaliu“ interesea
ză probabil mai puţin. Esenţial este 
că s-a făcut pregnant simţită dorin
ţa participanţilor de a avansa în a- 
cest domeniu, în care, trebuie să 
recunoaştem, s-a făcut prea puţin, 
!ăsîndn-se lucrărilor libertatea de a 
se desfăşura cam la voia totîmplării.

Concluziile consfătuirii par să 
constituie semnalul unui reviriment 
dorit, şi aşteptat de toţi cei cărora 
nu le este indiferent cum producem 
ş* cum folosim. Itilooalorîile indis
pensabile asigurării unor condiţii op
time de ambianţă.

După studiul preliminar al nece
sarului. de energie termică pînă în 
anul 1Ö80, studiu de altminteri in
complet întru cit unităţile industriale 
din zona est nu au elaborat încă o 
prognoză în acest 6ens, s-au adoptat 
cîteva posibile variante de terinofi- 
care. Obiectivele: centralele termice 
ale întreprinderii mecanice şl între
prinderii de piese auto care, prin

dezvoltări şi modernizări, ar urma 
să devină centrale de zonă.

în cazul centralei termice de zo
nă I.M. Sibiu s-au elaborat două va
riante ţinîndu-se seama de propu
nerile structural — dar nu şi prin
cipal — deosebite ale autorului şi 
reprezentanţilor instituţiilor de pro
iectări judeţene. Este vorba, fie de 
extinderea centralei termice uzinale 
la o capacitate totală de 125 Gcal/h 
pentru deservirea zonei centrale, a 
pieţii Unirii cit şi a pieţii Gării, spi
talului şi noii zone industriale de 
lingă gară, fie de creşterea capaci
tăţii termice doar pînă la 60 Gcal/h 
pentru alimentarea zonei industriale 
şi a pieţii Gării, urmînd ca zona 
centrală a municipiului să dispună 
de o centrală termică separată, con
form detaliului de sistematizare în
tocmit de I.P-J.

în ceea ce priveşte centrala termi
că de zonă I.P.A.S., se dispune la 
această oră tot de două variante: 
pe de o parte, extinderea actualei 
capacităţi cu încă un cazan de 100 
Gcal/h, fără dezafectări, urmînd ca 
într-un viitor apropiat să se mai 
construiască o centrală în ideea So- 
losirii deşeurilor alimentare, pe de 
alta, extinderea centralei I.P.A.S. pî
nă la capacitatea necesară satisface
rii întregii zone vizate: cvartalele 
Hipodrom şi Vasile Aaron, împreună 
cu zona industrială est.

în perspectivă, se întrevede posi
bilitatea studierii oportunităţii con
struirii unei centrale electrice de

termoficare pentru întreg municipiul, 
funcţionînd cu combustibili solizi şi 
plasată din această cauză — unde
va, în afara perimetrului urbe! noas
tre.

Sîntem datori cititorilor noştri cu 
o explicaţie suplimentară pe care, 
probabil, mulţi ar fi tentaţi să o so
licite trecând in revistă numărul 

, deloc neglijabil al variantelor. In- 
' discutabil, nu poate fi în întregime 
respinsă opinia potrivit căreia un 
număr sporit de variante ar facili
ta găsirea soluţiei celei mai econo
mice de termoficare. Dincolo de a- 
cest adevăr, nn putem însă trece 
cu vederea faptul că dacă azi, cînd 
ne-am hotărît să ne aruncăm ochii 
asuipra avantajelor termoficăriî, ne 
lovim de atitea dificultăţi (posibili
tăţile restrînse de extindere a cen
tralelor existente, lipsa detaliilor şi 
a fondurilor băneşti, cel puţin pen
tru actualul cincinal, par cele mai 
greu de abordat), aceasta este nu
mai consecinţa lipsei unei viziuni 
unitare, cu bătaie lungă dacă pu
tem spune aşa, a edililor sibieni 
sub privirile cărora, in noile cartie
re, centralele termice au proliferat. 
Astăzi, numai in Hipodrom există 
10 asemenea furnizoare de căldu
ră!

NuSmărul variantelor propuse aşa
dar în cadrul consfătuirii trebuie

(Continuare în pag. a Il-a) 
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C o n c r e t  despre efi
c i e n t a  învătămîntului

* r

agrozootehnic
Consideram terţii a o pledoarie 

despre importanţa învăţământului a- 
grozootehnic, despre -rolul lui în ri
dicarea nivelului de cunoştinţe pro
fesionale ale membrilor cooperatori. 
Agricultura modernă presupune cu
noştinţe multiple care să faciliteze 
acţiuni concrete, în cunoştinţă de 
cauză, cu implicaţii directe în ob
ţinerea unor sporuri de producţie 
vegetală şi animalieră. în legătură 
cu aceasta, într-un dialog purtat cu 
medicul veterinar Nicolae Vii tilă, 
şeful fermei zootehnice mixte de la 
C.A.P. Păuca, acesta preciza: „în e- 
tapa de faţă un îngrijitor de anima
le mu-şi poate îndeplini exemplar 
sarcinile dacă nu cunoaşte îndea
proape tot ce ţine de viaţa animale-

L o c a l i t ă ţ x  ş i  e x i g e n ţ e  s o c i a l e

Primordială acum 
abordarea dezvoltării 
din unghiul ca lită ţii

5?

%4

Interviu cu tovarăşul GH. 1ENGHEN. primarul oraşului Agnita
Dacă ne-am propune să întregim 

din cîteva ideî un ARGUMENT 
pentru o rubrică cum este cea care 
găzduieşte convorbirea de faţă, . 
ne-am referi întîi la nevoia de a 
stabili (cu cît mai multă exactitate 
cu étit mai bine) locul în care ne 
aflăm pe un drum, care este al as
cendenţei. In al doilea rînd va fi . 
vorba de a aborda profiléin atica vie
ţii sociffll-econoraice din localităţile 
noastre prin prisma exigenţelor pe 
care le impune acest an jubiliar, an 
al XXX-lea de libertate şi al Con
gresului al XI-lea al partidului. Da
că vorbim de imperativele sociale 
ale Iui Î974 avem în vedere tradiţia 
poporului nostru de e-şi grava săr
bătorile prin emulaţia generală de 
un climat de continuă autodepăşire. 
Ar fi însă vorba de , complexitatea . 
sarcinilor pe care importante docu
mente de partid le impun pentru a 
defini rolul şi rostul localităţilor 
noastre în etapele care urmează.

Bineînţeles, fiecare loc îşi va a- 
vea alte unghiuri din oare vor trebui 
abordate viaţa,- rezultatele, preocu
pările, perspectivele.

Rep. — Vă propun, tovarăşe 
Lenghen, să încercăm — pe cit 
va fi posibil — o „compartimen
tare“ a problematicii cu care es
te confruntată comunitatea şi, 
deci, conducerea unei localităţi 
cum este Agnita. Ce priorităţi 
impune pe agenda de lucru a or

ganelor locale de partid şi de slat 
industria agniţeană în 1974?

— într-o expresie sintetică, apre
ciez că industria nu va ridica pro
bleme deosebite (în sensul dificul
tăţii rezolvării), Ceéa ce nu în
seamnă, desigur, că nu avem şi aici 
nişte priorităţi. Notez, prin Urmare f 
calificarea şi ridicarea calificării ca
drelor, forţei de muncă, moderniza
rea unor locuri de muncă, diversi
ficarea gamei sortimentale şi spori
rea continuă a calităţii produselor.

Rep. — Cu privire la fiecare 
din aceste „segmente“, cîteva 
precizări cred că se impun.

— Am avut în vedere completa
rea tuturor posturilor de conducere 
din unităţi. Ne preocupă calificarea 
tuturor muncitorilor • neoalificaţi şi 
reşcolarizarea celor cu o calificare 
mai i slabă. Am întocmit un studiu 
solicitând, pentru 1974/75, două cla
se specializate, pe lingă liceu, pen
tru meseriile de îricoter şi tăbăcar. 
Această din urmă propunere, în 
ideea stăvilirii, fluctuaţiei, care în 
anul precedent a marcat 'nişte cifre 
nu tocmai. , .  cuminţi. Avem în ve
dere, apoi, trimiterea la facultăţi a 
unor tineri legaţi de oraşul nostru, 
pentru a ne asigura cadrele de spe-

(Continuare în pag. a 11-a)

Convorbire consemnată -de 
VICTOR DOMŞA

lor, începînd de la reproducţie şi 
pînă la modul de furajare şi îngri
jire. Numai atunci acţiunile între
prinse la nivel de conducere- ' sínt 
înţelese şi oamenii le aplică cu în
credere, fiind convinşi că eficienţa 
muncii lor creşte“. Pentru a întări 
această afirmaţie, preşedintele con
siliului intercopperaitist din aceeaşi 
localitate, inginerul Nicolae Bozo- 
viciv a ţinut să exemplifice: „Dorind 
să folosim cît mai complet stocul de 
care dispunem ne-am propus să ad 
ministrăm în raţia animalelor un fu 
raj combinat. îngrijitorii, pur şi sün 
piu, s-au opus. Erau nedumeriţi 
„Daţi-Ie pe răspunderea mea“, le-a 
cerut medicul veterinar. Oamenii 
s-au conformat şi în scurt timp s-au 
convins văzînd starea animalelor şi 
sporurile de producţie obţinute".

Am adîncit dialogul _ cu medicul 
veterinar Nicolae Vintilă. „în cali
tate de propagandist am ţinut mai 
multe lecţii, printre care şi cea refe
ritoare la rase şi alimentaţia anima
lelor. De altfel, , ar fi impropriu să 
afirm că pregătirea îngrijitorilor se 
face doar în adunările specifice de 
cerc. Fiind şi propagandist şi şef de 
fermă mă aflu în permanenţă în mij
locul cursanţilor, incepînd cu pri
mele ore ale dimineţii şi pînă sea
ra. Intr-o asemenea ambianţă de 
muncă e firesc c%. zi de zi sa se 
poarte discuţii ce de fapt sínt o îm
pletire a cunoştinţelor teoretice cu 
activitatea practică“.

— Oare e cea; mai mare satisfacţie 
în activitatea de propagandist?

— Rezultatele practice. în primul 
trimestru aL acestui an trebuie să 
livrăm 120 capete porcine în greu
tate de 12 tone, din care am livrat 
deja 9 tone. Greutatea medie a de
păşit' prevederile, ajungând la 116
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Tovarăşul MICULAE 
a primit pe participanţii la şedinţa 

Comitetului miniştrilor apărării 
ai statelor participante 

la Tratatul de la Varşovia
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se

cretar general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat, comandai* suprem .al Forţe
lor Armate ale Republicii Socialiste 
România, a primiţi la S februarie, pe 
participanţii la şedinţa Comitetului 
miniştrilor apărării ai statelor par
ticipante la Tratatul de la Varşovia, 
care îşi desfăşoară lucrările la Bucu
reşti,

Au luat parte: general de armată 
Dobri. Djurov, ministrul apărării 
populare al R.P. Bulgaria, general de 
armată Martin Dzur, ministrul apă
rării naţionale al R.S. Cehoslovace, 
general de armată Heinz Hoffmann, 
ministrul apărării naţionale al R.D. 
Germane, general de' armată Woj- 
ciech Jaruzelski, ministrul apărării 
naţionale al R.P. Polone, general-co
lonel Czinege Lajos, ministrul apărării 
al R.P. Ungare, mareşal al Uniunii 
Sovietice A. A. Greciko, ministrul 
apărării U.R.S.S.. mareşal al Uniunii 
Sovietice I. I. Iakúbovski, coman
dant suprem al Forţelor Armate U- 
nite, general de armată S. M. Sie
tnénk, şeful Statului Major al For

ţelor Armate Unite, şi mareşal al U- 
munii Sovietice P. F. Batiţki, locţii
tor al ministrului apărării U.R.S.S.

La primire au participat tovarăşii 
Emil Bodnaraş, membru al Comitetu
lui Executiv, al Prezidiului Perma
nent al C.C. al P.C.R., vicepreşedin
te al Consiliului de Stat, Manea Mă- 
nes.cu, membru al Comitetului. Exe
cutiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R., vicepreşedinte al 
Consiliului, de Miniştri, Gheorghe 
Pană, membru al Comitetului Exe
cutiv, al Prezidiului Permanent, se
cretar al C.C. al P.C.R., general de 
armată Ion Ioniţă, membru supleant 
ai Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., ministrul apărării nationale.

Au fost, de asemenea, prezenţi ge
neral-colonel Ion Coman, şef de sec
ţie La, C.C. al P.C.R., general-colonel 
Ion Gheorghe, prim-adjunct al mi
nistrului apărării naţionale şl şef al 
Marelui Stat Major, general-colonel 
Mariin Nicolescu şi general-colonel 
Vasîte Ionel, adjuncţi ai ministrului 
agăţării naţionale.

întrevederea s-a desfăşurat Intr-o 
atmosferă caldă, tovărăşească.

Bilanţ rodnic, deschi

ză tor de perspective

insufleţitoare
Opinia publică din ţara noastră, 

toţi oamenii muncii au luat cu
noştinţă cu profundă satisfacţie de 
Comunicatul cu. privire la înde
plinirea planului de dezvoltare e- 
conomîco-socială a Republicii So
cialiste România pe anul 1973 dat 
publicităţii în urma şedinţei Co
mitetului Executiv al Comitetului 
Central al Partidului Comunist 
Român.

O simplă trecere în revistă a 
prevederilor comunicatului, com
plexă şi cuprinzătoare retrospec
tivă a unui ön de vîrf din actua
lul cincinal, oferă suficiente ar
gumente pentru a putea conchide 
că pretutindeni pe întinsul patriei 
s-a muncit bine, spornic, s-au a- 
dăugat noi bogăţii zestrei ţării, 
s-au finalizat noi obiective pe ca
lea transpunerii în viaţă a hotă
rârilor de . covîrşitoare însemnă
tate .istorică pe care le-au statuat 
Congresul al X-lea şi Conferinţa 
Naţională ale partidului nostru.

Rezultatele pe care, fragmentar 
Ie cunoaştem cu 1 toţii din relatări 
diverse, din activitatea intensă cu 
care fiecare avem un cotidian 
contact la locurile noastre c]e 
muncă, s-au constituit în coloa
nele' şi tablourile comunicatului 
într-un bilanţ cu profunde semni
ficaţii care trebuie parcurs, citit, 
interpretat nu numai cu ochii, ci 
şi cu inima. Un bilanţ care oferă 
odată în plus certitudinea că ne 
menţinem la altitudinea unora 
dintre cele mai înalte ritmuri din 
lume în numeroase sectoare ale 
producţiei materiale, că angaja
mentul patriotic, însuşit de în
treaga suflare românească — rea
lizarea cincinalului înainte de ter
men -— va fi exemplar înfăptuit 
în numele progresului şi bună
stării noastre.

Dinamismul constituie şi cu a- 
cest prilej trăsătura distinctivă a 
activităţii noastre social-econo- 
mice. Un dinamism tonic, înscris 
ca o permanenţă a dezvoltării, 
care se relevă cu deosebire în rit
murile de creştere pe care le-a '

SS
Pentru fiecare /tractor existent să calificăm  
un coop era tor  în m eseria de m ecanizator

înveţi m uncind şi 
m unceşti în v ă ţîn d

Ocna Sibiului —- localitate cuj 
binemeritat prestigiu — ne intim/ 
pină cu chiciură • şi ger, cu un plute 
de hotărîre' şi entuziasm în a unfa 
noi trepte pe podiumul realizărilor. 
La primărie, Ia C.A.P., în celelalte 
unităţi domneşte o atmosferă de (lu
cru. La S.M.A. am făcut cunoştinţă 
cu loan Şuteu, inginer principal.
. Ne interesăm de felul cum au de
marat cursurile de pregătire a coo
peratorilor în meseria de mecaniza
tor: „După părerea mea — birae — 
răspunde după o clipă de. gândire 
tovarăşul loan Şuteu. S-au ţinut pri
mele două lecţii teoretice (Principii
le de funcţionare a tractoarelor şi 
Mecanismul bielă-manivelă), iar co- 
operatorii-cursanţi au început deja 
să se familiarizeze cu atmosfera de 
lucru din ateliere“.

Aflăm, în continuare, că la cursu
rile de calificare s-au înscris 35 de 
cooperatori: 12 la Ocna Sibiului, 15 
la Şura Mică şi 8 la Topîrcea.

— Dumneavoastră aţi ţinut vreo 
prelegere?

— Da. Am făcut două expuneri şi 
acum pregătesc pe a treia. Deşi nu 
consider că am mari aptitudini pe
dagogice, socotesc necesar ca expu
nerile să fie însoţite de explicaţii 
practice. Aceasta pentru a uşura 
procesul de înţelegere, de a te a- 
propia cît mai mult de nivelul de 
pregătire al oamenilor.

Din dialogul purtat a reieşit faptul 
că pentru instruirea practică s-a sta
bilit ca pe lingă cei mai buni meca
nizatori să fie repartizaţi cite un co
operator. Pentru a nu se consuma 
combustibil suplimentar tractoriştii 
îşi îndeplinesc îndatoririle ce le re
vin şi în acelaşi timp familiarizează 
cooperatorii pe care îi au in răspun
dere cu mînuirea utilajelor.

— Aşa cum au demarat, aceste 
cursuri au şansă de reuşită?

— Da, cu condiţia ca ele să se 
ţină ou maximă seriozitate atît din 
partea acelora care organizează ac» 
tivitatea cit şi a celor care pârtiei» 
pă. Menţionez că timpul a fost fo.ar» 
te »comprimat". O absenţă sau două

....................................—......

creează perturbaţii ( în procesul de 
însuşire a meseriei de mecanizator.

— Care e frecvenţa la primele 
cursuri?

Se apropie de sută la sută. Zic se 
apro.pie, pentru că am avut cîteva, 
absenţe, e drept motivate.

■La Loamneş am avut ca interlo
cutor pe inginerul Tiberiu Malines
en, preşedintele consiliului interco- 
operatist. „Am înscris la cursuri 38 
de cooperatori. Au fost induşi toţi

factorii de conducere. Cursurile -«-au 
deschis joi, 31 ianuarie".

Tovarăşul Tiberiu' Marinescu mo
tivează necesitatea angrenării,‘mem
brilor cooperatori cu funcţii de con
ducere In această acţiune: »Iu sta
diul actual agricultura nu o mai 
poţi dirija , numai, cu Indicaţii gene-

(Continuans în pag. a IV-a) 
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realizat şi în cel de-al treilea an 
al cincinalului tînăra noastră in
dustrie, Cîteva argumente: ritmul 
mediu anual de creştere în árui 
1971—1973 a fost de 12.7 la sută; 
producţia totală industrială reali
zată anul trecut depăşeşte cu 57 
miliarde lei valoarea celei din a- 
nul precedent; la principalele pro
duse industriale comparaţiile în
tre actuala etapă şi începutul cin
cinalului sínt net în favoarea pre
zentului.

Ritmurilor înalte de dezvoltare 
trebuie să le asociem cp pe o 
componentă intrinsecă am putea 
spune, necontenitul efort pe linia 
îmbunătăţirii structurii şi moder
nizării industriei, care, deobicei, 
nu se opreşte la nivelul ramurilor, 
ci vizează într-o mare măsură 
subr.amurile .şi produsele acestora. 
Este şi aceasta o ipostază revela
toare pentru tendinţa tot mai 
pregnant materializată ca în toate 
sectoarele producţiei materiale 
eficienta să devină cuvînt de or
dine şi măsură a tot ceea ce în
făptuim.

In acest context, trebuie subli
niate realizările în ceea ce pri
veşte ridicarea gradului de pre
lucrare a materiilor prime, în
noirea şi modernizarea producţiei, 
asimilarea în fabricaţie a unor 
sortimente noi de materiale şi 
produse, introducerea şi extinde
rea unor procedee tehnologice 
moderne, creşterea nivelului de 
mecanizare şi automatizare a pro
ducţiei, reducerea nivelului chel
tuielilor de producţie etc.

Rezultate deosebite s-au obţi
nut şi în agricultură, anul 1973 
constituind o rodnică etapă de 
dezvoltare şi modernizare a ba
zei tehnico-materiale a acestui im
portant sector economic. Au con
tinuat eforturile statului nostru 
pentru dotarea agriculturii cu ma
şini şi utilaje de înalt randament, 
pentru chimizare şi irigare. în 
ciuda condiţiilor neprielnice din 
toamna anului 1972 şi primăvara 
anului 1973, producţiile agricole 
obţinute asigură satisfacerea in 
condiţii corespunzătoare a cer în -

(Continuare In pag. a H-aj

O bună parte din timpul zilei, e- 
levii Grupului şcolar M.I.U, din Si
biu pot fi găsiţi in atelierele 
modem utilate, in câre, sub supra
vegherea atentă a instructorilor, se 

desfăşoară orele de practică

Foto: FRED NUSS
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In numărul <?e asi:
Casa de cultură din Cisnadie se vrea şi este o 
prezenţă
După-amiezile unor călători cuminţi 
Ne scriu corespondenţii 
Realizări Ia zi în unităţile agricole 
Rubrica de informaţii : La dispoziţia dv.
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Formaţia artistică „Ardeleana“ 
pe scenele căminelor culturale

în aceste seri înstăpinite da 
nostalgia zăpezilor, entuziasta 
formaţie de muzică populară a 
Casei armatei din. Sibiu, „Arde
leana", a reapărut pe scenele 
căminelor culturale din Răşinari, 
Tălmăcel şi Veştem, cu specta
colul „Cîntăm d-alea, d-ale noas
tre", spectacol ale cărui ecouri 
au atras sute de spectatori, Iubi
tori ai cîntecului şi ai muzicii 
noastre populare.

In paleta programului, un loc 
aparte îl are prologul „Cîntăm 
viaţa nouă", în care se deru
lează, în iureşul cîntecului popu
lar, şi pe lira poeziei, măreţele 
transformări economice, politice, 
sociale şi culturale din viaţa sa. 
tului nostru contemporan. în par
tea a doua a programului grupuri 
vocale, solişti şi instrumentişti 
de muzică populară interpretează 
cînteca elesa din bogăţia folclo

rică * satelor din Mărginime, 
precum şî din alte, zone folclo
rice ale ţâriii Solişti ca: Valeria 
Stanciu, Auţfel Maxim, Gîcă Con- 
stantirtescu, Elena Zâharia. Dumi
tra Neagu, Maria Fareaş, culeg 
nesfârşite ropote cfe aplauze pen
tru verva interpretativă şi auten
ticitatea cântecelor prezentate. 
Partea a doua a programului, este 
presărată cu momente vesele 
(„La divorţ“, „La telefon", „Ţi- 
găncile“, şi altele) interpretate 
de Ioana Preoteasă' şi Dan Vi- 
doiu. Un adevărat argument ai 
programului îl constituie umorul 
şi glumele din viaţa satelor, care, 
prin hazul şî frumuseţea lor, dar 
mai ales prin ascuţişul criticii 
faţa de unele mentalităţi îna
poiate, înveselesc şi îndeamnă/ia 
atitudine. ..

Noul program al formaţiei 
„Ardeleana“1— „Gântăns ' d-alea,

•d-ale noastre“ — prezentat şi pe 
alte scene ale căminelor cultu
rale din judeţul Sibiu (Porum- 
bşcu de Sus, Porumbacu de Jos) 
se alătură, bógatélor tradiţii şi 
distincţii cucerite de această for
maţie de-a lungul anilor in ac
tivitatea prestigioasă desfăşurată 

. pe tărtan cultural . artistic.. Tot
odată, intensa activitate din a- 
ceste zite de iarnă se înşerie în 
suita pregătirilor în vederea múlt 
aşteptatului festival artistic „Pri
măvara si blană". ediţia 1974 ma- 

. nîfestara cultural artistică Ubet ca
drul căreia neobosiţii artişti 

-amatori, de .la ..Ardeleana“ sínt 
hotărîţi. să se prezinte la adevă- 

, rata lor valoare, cucerind un Ioc 
de frunte în nobila acţiune de 
valorificare şî prezentare într-o 
manieră artistică, cît mai auten
tică « folclorului nostru.

V. NEGHINA 
............... ....»»Mi»înmfflU

i
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C a s a  d e  c u ltu r ă  

d in  C is n ă d ie  se  vrea 

ş i  e s t e  o  p r e z e n ţ ă
O afirmaţie ca cea din titlu ar tre

bui demonstrată* Ar fi necesar, deci, 
jă desenăm ca la trigonometrie un 
perimetru, să-i precizăm aria şi locul 
In spaţiu şi să spunem în final că 
lăcaşul de cultură din Cisnădie o- 
cuipă un loc precis delimitat în 
biografia spirituală a oraşului, că 
,i-a luat în serios rolul, că frumoa
sa clădire (frumoasă mai ales în spa
ţiul său interior, prin grija celor ca
re o administrează), care-i este des
tinată nu-,şi poartă numele cu . . .  je
nă. Sau dimpotrivă, sa ajungem la 
eottcäuzla că „teorema-premisă" e
falsă, că afirmaţia nu se susţine la 
proba necruţătoare a demonstra
ţiei . ..

Dar nu\e oră de bilanţ. Un an nou 
este îmcăaîa Început, iar rindurile de 
faţă vor să surprindă doar ritmul, 
pentru că' instituţia în speţă îşi im
pune programatic un anumit ritm, 
tşi conectează oaspeţii unei anumi
te dinamici. .O demonstraţie ar tre
bui, în orice caz, să ia în seamă a- 
cest element nare scapă din vedere 
altor aşezăminte asemănătoare, în 
care evenimentele se succed sinco
pat, „adormind" apetitul celor căro
ra se adresează, făcîndu-i să uite că 
instituţia respectivă există şi că i-ar 
pútea interesa. Şi, fie-ne permis să 
îiingîm puţin vorba, amintindu-ne 
cuvintele unui mare sociolog al cul
turii, care spunea aşa: „In epoca te
leviziunii ’ va fi tot mai greu să a- 
duni un public — chiar în cel mai 
îndepărtat cătun — şi să prezinţi în 
faţa lui fapte de cultură de un gust 
îndoielnic şi de o atracţie ieftină. 
Prin ea (televiziune n.n.) oamenii se 
conectează la o capitală a culturii 
şi refuză ,prin comparaţie, tot ce li 
se pare inferior ofertei micului e- 
cran“.

Şi totuşi, chiar în aceste condiţii, 
Casa de cultură a sindicatelor din 
Cisnădie face dovada prezenţei sale, 
îşi demonstrează capacitatea de a 
dispune de un public, statornic şi 
frecvent. De ce? Am spune, fiindcă 
a reuşit să devină o tradiţie vie, 
fiindcă îşi înitîmpină oaspeţii — de 
ordinul sutelor şi, în timp, de ordi
nul miilor — cu ceva întotdeauna 
interesant, sfidînd chiar concurenţa 
televiziunii. Un tînăir din Cisnădie,

nelipsit la manifestările „Zilelor cul
turii cisnădiene" mi-a spus că, ia 
Casa de cultură se simte, „ca aca
să", că-1 interesează — pe el şi pe 
alţi cîţiva colegi de-ai lui „tot şi 
toate cele ce se organizează în a- 
ceastă instituţie".

Fără-ndoială „Zilele culturii cis
nădiene“, ca şi alte manifestări pro
gramatice de campanie culturală des
făşurate aici (să ne amintim doar de 
„Cireşar") s-au bucurat de succes. 
Programul fiecărei zile a avut un 
caracter unitar, distinct, ex: teatru 
şi literatură; dezbateri politice: uni
tatea şi frăţia oamenilor muncii. . .  
evocarea luptelor ceferiştilor şi pe
troliştilor din ianuarie-februarie '33; 
manifestări destinate propagandei 
tehnice ş.a. Întîlnirile tinerilor din oraş 
cu scriitorul Mircea Şerbănescu sau 
masa rotundă cu prezenţa ing. Oprea 
Carabulea, director-adjunct al între
prinderii „Textila“ Cisnădie au pus 
In evidentă interesul numeroşilor 
participanţi, dar şi capacitatea aces
tora de a dezbate probleme diverse, 
presupunind un ridicat grad de cu
noaştere.

Dar „Zilelor culturii cisnădiene“, 
încheiate în 3 februarie, le urmea
ză spre a sublinia un anumit ritm, 
o altă săptămînă de acţiuni, progra
mată la sfîrşitul acestei luni, intitu
lată „Cinstire muncii". In cadrul a- 
cestei noi serii de manifestări — 
predominant artistice, prin participa
rea celor 12 formaţii ale Casei de 
cultură — se va organiza sărbători
rea fruntaşilor în întrecerea socia
listă pe 1973. In acest scop se va 
edita şi o foaie volantă, pentru a 
populariza din timp acţiunile, carac
terul lor, gradul de atracţie, diver
sitatea de interes. . .  La aceste ma
nifestări de omagiu al muncii, nu vor 
lipsi corul (125 de ani de activitate!), 
orchestra semisimfonică (85 de ani 
de activitate!) şi aproape semicente- 
nara fanfară — formaţii artistice de 
un prestigiu cert.

De adăugat că Universitatea popu
lară, care funcţionează aici cu 17 
cursuri, reprezintă, în fiecare din 
campaniile casei de cultură, un spri
jin preţios, o . bogată paletă de posi
bilităţi la dispoziţia participanţilor.

V. c u c u

De citeva zile, la Casa artelor din Sibiu este deschisă o reuşită expoziţie 
a artiştilor amatori din Bucureşti, intitulată „Omagiu patriei socialiste“. 
Cei 62 de participanţi expun 84 lucrări in ulei. In foto: aspect din expoziţie

Foto : FRED NUSS

Ştiinţa în slujba 
adevărului...

. . .  Se numeşte concursul ţinut 
zilele trecute la Şcoala generală 
nr. 1 Agnita — după cum ne in
formează directoarea acestei 
şcoli, tovarăşa prof. Consuela 
Vulcu — între elevii membri ai 
cercurilor de fizică-chimie de la 
şcolile din oraş.

Concursul a dovedit interesul 
şi pasiunea crescindă a elevilor 
faţă de realizările ştiinţifice ale 
contemporaneităţii.

intr-o atmosferă de emulaţia 
ştiinţifică, entuziastă, întreţinută 
de susţinătorii echipelor concu

rente, elevii au demonstrat cu
noştinţe teoretice şi practice te
meinice, referitoare la importanţa 
fenomenului de electroliză în in
dustrie.

Totodată, răspunsurile au pus 
în evidenţă conturarea concep
ţiei ştiinţifice despre lume a ele
vilor, ecoul concursului făcîn- 
du-se auzit şi după încheierea 
acestuia, prin disputele aprinse 
dintre elevii spectatori şi unii 
elevi ai Liceului de cultură ge
nerală din localitate, care au 
făcut parte din juriu.

DIALOG CU C IT IT O R II
PE TEME JURIDICE

■  Concediul de odihnă al anga
jaţilor este reglementat prin Legea 
26/1967, care prevede că acesta se 
acordă In fiecare an calendaristic, 
în raport cu vechimea ce o are în

Dnpă-amiezile 
unor călători cuminţi

Am primit din nou Ia redacţie 
cîteva sesizări privind deservirea 
defectuoasă a unor trasee de 
către Exploatarea transporturi 
călători şi mărfuri Sibiu. Nimic 
inedit, întrucît nemulţumiri la 
adresa respectivei unităţi au fost, 
slnt şi vor mai fi, uneori (mai 
rar!) din cauze obiective, cel mai 
des din pricina unor şoferi cer
taţi iremediabil cu disciplina.

Ceea ce m-a mirat este că 
plîngerile veneau din partea u- 
nor' abonaţi permanenţi, prin 
voia soartei, ai traseului 8 (Hi- 
podrom-Aeroport) pe care un 
cunoscut mi-i prezenta odată ca 
pe „oamenii cei mai cuminţi, cei 
mai resemnaţi pe care i-a păcălit 
vreodată I.T.S.-ul". Ce s-a întîm- 
plat? Să se fi schimbat oamenii? 
(pentru că nu sínt atlf de naiv 
să cred că şi-a schimbat I.T.S.-ul 
obiceiurile doar prin modificarea 
fiumelui...).

Ca unul care cunosc mai pu
ţin acest traseu şi dacă-1 ştiu, îl 
ştiu la orele cînd se călătoreşte 
pe el precum cu O.N.T.-ul, m-am 
documentat mai atent. Pun con
statările Ia dispoziţia conducerii 
unităţii mai sus pomenite cu con
vingerea că ele vor constitui su
biect de meditaţie şi prilej de 
măsuri.

Numărul unu . . .  Nu, oamenii 
nu s-au schimbat! Sínt la fel de 
cuminţi şi răbdători. Ar trebui 
să-i vedeţi cu cit stoicism su
portă călătoria agăţaţi pe scări, 
căţăraţi pe pantofii vecinilor, di
mineaţa şi’ la prînz, la orele „de 
vîrf* adică. Dar nu de aglome
raţie se pling ei pentru că obiş
nuinţa, după cum prea bine se 
ştie, devine treptat a doua na
tură a emulul. Subiectul sesiză
rilor se referă la faptul că de o 
vreme nici măcar în condiţiile 
acestea nu se mai poate călători 
deoarece autobuzele, supraîn
cărcate de la capătul liniei, nu 
mai opresc nicăieri. Ajungem 
aşadar la . . .

. . .  Numărul doi. E adevărat că 
s-a luat măsura ca în orele de 
suprasolicitări să circule pe tra
seu o dublură. Dublură care se 
pare însă că are un program be
nevol întrucît circulă cu exacti
tatea proverbială a . . .  timpului 
probabil. Ca să ne referim la 
cazuri concrete şi recente vom 
adăuga că pe 1 şi 4 februarie 
respectiva dublură s-a volatilizat, 
aşa încît locuitorii Hipodromului 
cu slujbe in Turnişor au ajuns 
In acele zile pe la casele lor în 
Jurul orei 17. Două ore pe drum,

aducă exact d t ţi-ar fi necesaT 
să ajungi la .. t Braşov! Fără co
mentarii, dar nu şi fără . . .

. . .  Numărul trei. întrucît s-a 
dovedit că în organizarea actuală 
traseul 8 nu mai satisface cerin
ţele, întrucît se cunoaşte că în 
Turnişor au apărut citeva între
prinderi şi instituţii noi care mă
resc volumul solicitărilor (şi vor 
mai apare!), ne întrebăm ce a- 
nume împiedică conducerea Ex
ploatării transporturi călători să 
se conformeze realităţilor în nu
mele servirii civilizate a sute şl 
sute de oameni. Concret, se simte 
nevoia ca în orele de vîrf nu
mărul autobuzelor să fie dublat 
(distanţa de o jumătate de oră 
între două autobuze fiind atunci 
cu totul neraţională).

Aşteptăm, aşadar, m ăsuri... 
'Alături de noi le aşteaptă sutele 
de călători cuminţi şi răbdători 
de pe traseul 8. Altminteri, nu 
ne mai rămine decit să propu
nem modificarea traseului în aşa 
fel încît să treacă şi prin faţa 
suspomenitei unităţi de trans
porturi. Nu de alta, dar ca să sa 
convingă şi ei că, vorba engle
zului, timpul e bani . . .

D. BUJOR

Abordarea dezvoltării din unghiul calităţii
(XSrm»re din r>ae. V)
cialitalé. Uite, bunăoară, la această 
oră avem nevoie de economişti.

In unele locuri (Fabrica de trico
taje, de exemplu, şi Industria loca
lă) am realizat lucrări frumoase, fo
losind eficient mişcarea de inovaţii. 
Avem însă şi locuri de muncă ră
mase mult în urmă în ceea ce pri
veşte dotarea tehnică (tîmplărie, tă- 
băcărie) ceea ce impune, bineînţeles, 
preocupări mai susţinute pentru mo
dernizare.

Rep. — Apropo de stabilizarea 
forţei de muncă, din cîte mi-am 
putut da seama Agnita începe să 
devină un fiel al fetelor, ceea ce 
implică şi nişte neajunsuri. . .

— Este exact. La cele trei unităţi 
ale noastre vîrsta medie este de 
21—22, respectiv 25 ’de ani. Majori
tatea o formează fetele. Dar, vom 
dezvolta o hală de metalurgie la in
dustria locală, ceea ce ne va ajuta 
să . . .  echilibrăm situaţia.

Rep. — Ce alte demersuri aveţi 
în Vedere pe plan social pentru 
stabilizarea forţei de muncă?

— La „Tricotaje" este în lucru 
un cămin de nefamilişti cu 220 
locuri: cu încă două (la F.I.P.A. şi 
IMIX) vom putea rezolva proble
ma cazării tinerilor muncitori. In alt 
domeniu, în cél al sălilor de clasă, 
creşelor, grădiniţelor — cu ceea ce 
avem în pian —• vom avea asigurat 
necesarul pînă In 1980. Am realizat 
săli de sport cu ajutorul părinţilor, 
ne preocupă construirea unui atelier- 
şcoăiă complex, care să cuprindă 
pé toţi elévii noştri.

Rep. — Agnita produce „bunuri 
de larg consum. 'Exigenţele cum

părătorilor cresc. Problema cali
tăţii şi a diversificării, în acest 
context, devine mereu aspect de 
prim plan. Ce ne puteţi spune în 
legătură cu această latură esen
ţială a activităţii productive?

— Noi ne-am cîştigat un bun re
nume cu produsele noastre. Sfidînd 
Insă automulţumirea, oamenii noş
tri, creatorii sínt mereu în . — aler
tă. Am analizat concret fiecare pro
dus pe care-1 facem, precum şi pe 
cele noi. Creşterea şi diversificarea 
sínt, însă, ideea de permanentă. De 
altfel, deviza acestui an jubiliar va 
fi CALITATEA. Este ceea ce şi-au 
propus colectivele noastre de mun
că şi airx convingerea că aşa va fi.

Rep. — Agniţenii au o veche 
doleanţă: îmbunătăţirea alimen
tării cu apă. Cum stăm tn acest 
domeniu?

— In anul viitor va începe lucra- 
îea pentru alimentarea cu apă rle 
la Pojorţa (Braşov). Pînă atunci ne 
descurcăm, cum se spune. Vom da 
în folosinţă, adică, două puţuri şi 
un apeduct. In tot cazul perspecti
va rezolvării acestei chestiuni ne 
bucură nespus.

Rep. — Aprovizionarea şi ser
viciile?

— Au marcat an de an sporuri. 
Cantitative şi calitative. O unitate 
„Gospodina“ şi o „Rotjserie*, dez
voltarea sectoarelor anexe ale C.A.P. 
aparţinătoare — iată cîteva amănun
te intrate în faza de definitivare. Ca 
si asistenta medicală (poate, adău- 
’gînd, aici, necesitatea unei policli
nici în viitorul apropiat), aprovizio
narea şi serviciile sínt, credem, de 
nivelul unul oraş modern.

Rep. — Aveţi, dacă nu mă în
şel, o bună experienţă In munca 
cu absolvenţii de liceu.

— Cred că da. Anual, întreprin
dem o analiză cuprinzătoare a mo
dului cum s-au încadrat în muncă 
tinerii din această categorie. Avem 
o situaţie clară, ştim precis ce face 
fiecare şi prin conjugarea eforturi
lor tuturor factorilor, am reuşit să 
nu avem tineri-problemă.

Dar, apropo de această chestiune, 
aş spune că fiecare problemă socia
lă trebuie gîndită şi rezolvată din 
timp şi avînd mereu în faţă perspec
tiva. Aşa am putut realiza problema 
creşelor şi a căminelor. Tot aşa vom 
rezolva şi stabilizarea forţei de 
muncă.

Rep. — Cum staţi cu problema 
locuinţelor?

— Bine, spun eu. Cu cîţiva ani 
în urmă aveam aproape 800 de cereri 
de locuinţe. Azi avem sub 50, Am 
acţionat pe mái multe fronturi. Bu
năoară, pe lingă construirea de 
blocuri, am preluat noi, consiliul 
popular, distribuirea materialelor de 
construcţie pentru cetăţeni. La nu
mărul de locuitori, Agnita cred că 
are cele mai multe case construite 
cu teren atribuit de Ia stat.

Ba, in 1974, vrem să facem şi sur
prize deosebite unor tineri vrednici 
din oraş: în clipa cînd vor pleca de 
la ofiţerul stării civile le vom putea 
înmîna unora cheia unei locuinţe.

tn tot cazul, dezvoltarea oraşului 
nostru, ca a atitor altele, rod al po
liticii partidului nostru — stă în a- 
ceastă etapă preponderent sub sem
nul decisiv ai calităţii. Năzuim me
reu spre mai bine tn toate domenii
le.

— Vă doresc succes!

BILANŢ RODNIC
Armare din nag. I)

ţelor aprovizionării populaţiei, 
precum şi alte nevoi ale econo
miei naţionale. în zootehnie, ca 
urmare a măsurilor adoptate de 
Comitetul Central al P.C.R. şi 
Consiliul de Miniştri pentru co
interesarea producătorilor prin 
sporirea preţurilor de achiziţie şi 
contractare, creşterea venitului 
minim garantat al ţăranilor coo
peratori şi în legătură cu dezvol
tarea bazei furajere, a sporit sub
stanţial producţia animalieră şi 
au crescut efectivele de animale.

Sectorul de investiţii-construc- 
ţii reflectă poate cu cea mai mare 
forţă de convingere eforturile pe 
care partidul nostru le face pen
tru a schimba faţa ţării, pentru 
a ne aduce la un nivel de dezvol
tare comparabil cu cel al ţărilor 
puternic industrializate. 1973 a 
constituit, prin această prismă, a-

muncă. Deci, tovarăşi de la sectorul 
cuptoare al I.M.MJM. (Copşa Mică), 
conducerea unităţii, împreună cú or
ganul sindical din unitate, planifică, 
conform art. 12 pct. 3 din lege, Ia 
sfîrşitul anului pentru anul următor 
ordinea concediilor eşalonat pentru 
tot cursul anului, ţinînd seama de 
interesele bunei desfăşurări a acti
vităţii şi de interesele angajaţilor. 
Concediul poate fi în acest fel acor
dat şi fractional, însă una din frac
ţiuni să fie de cel puţin 15 zile. Tri
miterea în concediu de odihnă obli
gatoriu — neplanificat — (4—5 zile) 
nu este prevăzută în lege.

I  Tovarăşe loan Mihal (Ighişul 
Vechi) aveţi dreptate cînd susţineţi 
Că unităţile sínt obligate să acorde 
concediul de odihnă pentru cei noi 
angajaţi după împlinirea unei ve
chimi în muncă de 11 luni. Dacă a- 
cest prim concediu se acordă în a- 
nul calendaristic următor, la durata 
acestuia (15 zile) se "fror adăuga şl 
zilele de concediu corespunzătoare 
timpului lucrat în anul, calendaristic 
anterior cînd s-a făcut angajarea.

■  Pentru a beneficia de vechi
mea neîntreruptă în aceeaşi unitate, 
conform art. 9 Ut. K din Legea 1/ 
1970, respectiv că v-ati urmat soţul 
mutat în interesul serviciului, sti
mată tovarăşă Mihaela Radu (Me
diaş), trebuia ca dv. să vă fi reîn
cadrat în termen de 90 zile de Ia 
încetarea motivului pentru care nu 
aţi mal lucrat şi totodată să prezen
taţi Ia unitate dovadă că soţul a 
fost transferat în interesul serviciu
lui sau mutat cu unitatea în acea 
localitate. In acest caz vi se acordă 
sporul respectiv de vechime.

■  Cum dv. stimată tovarăşă Con
stanţa Lupu (Sibiu) sînteti reparti
zată, conform Decretului 158/1970 ca 
absolventă a unui institut de tnvă- 
tămînt superior, în primul şi al doi
lea an de activitate sînteţi salariza
tă cu salariu prevăzut în nomencla
toarele cu funcţii pentru aceste pe
rioade de activitate. In perioada de 
stagiu în activitate nu se include 
timpul cit unii absolvenţi au efec
tuat stagiul militar, au fost în con
cedii pentru incapacitate temporară 
de muncă mai mari de 30 zile sau 
au avut concedii de maternitate. 
Deci perioada de stagiu trebuie fă
cută efectiv.

CAIUS CONSTANTINESCU
consilier juridic

NE SCRIO
0  Comitetul U.T.C. de„ Ia în

treprinderea „Automecanica“ din 
Mediaş a organizat o întîlnire 
cu prof. N. Blăjan care a vorbit 
tinerilor despre „Descoperirile 
arheologice din jurul Mediaşu
lui".

S-a făcut propunerea cp în 
primăvara aceasta să se facă cî
teva drumeţii spre a se cunoaşte 
mai bine localitatea şi împreju
rimile ei. (A. Zsombory).

O La Casa de cultură a sin
dicatelor — Mediaş, recent, oa
menii muncii de naţionalitate 
maghiară s-au întîlnit cu redac
tori de la ziarul „Munkas-elet" 
organ al U.G.S.R.

A fost prezentat un program 
distractiv-educativ inspirat din 
materialele publicate în acest 
ziar.

In încheiere s-au purtat dis
cuţii, cititorii sugerînd idei in
teresante care să oglindească în 
paginile ziarului mai mult şi mai 
viu aspecte din activitatea şi 
viaţa medieşenilor. (I. Ionescu).

•  Din iniţiativa conducerii 
Casei pionierilor din Cisnădie, ia 
Casa de cultură a sindicatelor din 
oraşul textiliştilor s-a deschis o 
interesantă expoziţie de pictură 
a elevilor.

Sínt 'expuse 54 tablouri care 
dovedesc mult talent şi cute
zanţă. Redate excepţional sínt 
peisajele de iarnă, flori de cîm- 
pie sau peisajele de toamnă, 
semnate de Paula Opriş, Dan 
Frunză, Herbert Heinchen, Li
liana Oncescu, Elena Neculce 
ş.a., care se bucură unanim de 
aprecierea vizitatorilor. (I. An
drei).

nul de naştere a încă 404 noi ca
pacităţi de producţie industriale şi 
agrozootehnice, menite să fortifice 
potenţialul productiv al ţării, să 
confere noi dimensiuni procesului 
de industrializare accentuată a u- 
nor judeţe recunoscute altădată ca 
foarte slab dezvoltate din acest 
punct de vedere.

In consens cu afirmarea tot mai 
pregnantă a României în lume, cu 
sporirea 1 participării noastre la di
viziunea internaţională a muncii, 
activitatea de comerţ exterior în 
anul 1973 se caracterizează prin 
accentuarea ritmurilor de creştere, 
volumul total al schimburilor co
merciale externe fiind cn 24,8 la 
sută mai mare decit în 1972.

Dovadă certă a grijii permanen
te a partidului şi statului nostru 
pentru creşterea continuă a nive
lului de trai al populaţiei, a gra
dului de civilizaţie şi bunăstare 
materială a oamenilor muncii, sec
ţiunea din comunicat dedicată 
populaţiei şi nivelului de trai în
scrie cifre de o profundă semnifi
caţie socială. Ne vom opri doar la 
cîteva. Veniturile din salariu au 
crescut faţă de anul 1972 cu 8,1 
la sută; au fost date în folosinţă 
97 mii apartamente, iar volumul 
total al mărfurilor desfăcute prin 
comerţul socialist a fost mai mare 
cu 7,5 la sută faţă de anul 1972. 
Evident, am reţinut doar datele 
cele mai sintetice, mai semnifica
tive, pentru că altminteri ar fi tre

buit să dedicăm un spaţiu mult 
mai larg acestui capitol.

înainte de orice, acest fapt con
stituie o dovadă elocventă a efor
turilor uriaşe ce se depun pe plan 
naţional pentru creşterea bunăstă
rii oamenilor muncii — ţel suprem 
al politicii partidului nostru.

Tabloul înfăptuirilor pe care în
treg poporul le-a raportat în 1973 
este, aşadar, însufleţitor. Dimen
siunile lui atestă realismul sarci
nilor de plan, al politicii partidului 
nostru care a strîns într-un singur 
mănunchi energia şi capacitatea 
creatoare a oamenilor muncii, di- 
rijîndu-le către obiectivele de im
portanţă vitală ale construcţiei so
cialismului.

Amploarea realizărilor, îndeam
nă în acelaşi timp la intensifica
rea eforturilor, la creşterea volu
mului realizărilor, în interesul 
prosperităţii patriei, a întregului 
popor. Ne aflăm în preajma unor 
evenimente de mare rezonanţă po
litică — a XXX-a aniversare a 
eliberării şi Congresul al XI-lea 
al P.C.R. — şi sintern îndreptăţiţi 
să afirmăm că anul 1974 va fi 
prin aceasta o etapă a unor şi mai 
mari succese.

Este o hotărîre pe care oamenii 
muncii din judeţul nostru, alături 
de cei de pe întreg cuprinsul ţării, 
înţeleg să o înfăptuiască cu res
ponsabilitate şi înaltă dăruire pa
triotică, comunistă.

EDILII JUDEŢULUI
(Türmare din pas. I)

privit ca un reflex al stărilor de 
fapt actuale cînd totul trebuie re
luat practic de la capăt, sistematic, 
printr-o modificare radicală de op
tică.

Chiar şi în aceste condiţii, încli
năm să socotim recenta întîlnire o 
reuşită, un început deschizător de 
promiţătoare perspective pentru re
glementarea unor chestiuni de na
tură tehnică şi gospodărească în 
municipiul nostru.

Ceea ce credem noi că se impu
ne în continuare în scopul realiză
rii în cel mai - scurt timp a obiecti
velor propuse se referă la cîteva 
măsuri de primă necesitate în ac
tuala etapă. Ne permitem să le pre
zentăm cu credinţa că prin ele pu
nem umărul la urnirea unei acţiuni 
impuse şi de noile acte legislative.

— Consiliul popular judeţean, prin 
coordonatorii săi de zonă, să dove
dească un interes statornic fată de 
planul de măsuri ce se va stabili, 
solicitudine maximă în rezolvarea 
tuturor intervenţiilor necesare.

— Institutul pe proiectări judeţean 
să se dovedească mai elastic în a- 
precieri, mai ales în privinţa propu
nerilor ce vin de altundeva decit de 
la proprii săi specialişti;

— să nu se avanseze prea mult 
în domeniul încălzirii potrivit deta
liilor de sistematizare, în special in 
zonele vizate, pînă la întocmirea de 
către un institut de specialitate a 
unui studiu tehnico-economic asu
pra tuturor variantelor elaborate;

— să se stabilească şi să se de
talieze cu precizie obiectivele pen
tru a putea fi prinse ca poziţii con
crete de plan incă din prima etapă 
a investiţiilor viitorului cincinal;

In fine, nu putem pune punct 
consideraţiilor pe care le-am inclus 
în analiza, de faţă fără a mai rele
va un fapt esenţial: problema ter- 
moficării, ca parte componentă a e- 
forturilor ce se depun pentru eco
nomisirea combustibililor şi energiei, 
nu poate fi limitată doar Ia sfera de 
interese a municipiului Sibiu. Ace
leaşi drepturi şi, mai ales, aceleaşi 
necesităţi revendică Mediaşul, Cis- 
nădia, Agnita, Dumbrăveniul. Facem 
din nou apel la o viziune de an
samblu, la o coordonare riguroasă 
a eforturilor pe plan judeţean! Ac
ţiunile restrînse, „pe felii“ ar rezol
va doar partial problemele oare ne 
confruntă, le-ar diminua amploarea 
şi, în otice caz, ar fi de natură să 
dovedească faptul că nu ne-a slu
jit Ia nimic experienţa anilor tre
cuţi.

i Realizări la zi in unităţile agricole
Lucrătorii din agricultura ju

deţului nostru desfăşoară o sus
ţinută activitate de pregătire a 
recoltei viitoare şi de realizare 
exemplară a producţiei anima
liere.

I.A.S. Dealul Ocnei. Acordînd 
o atenţie deosebită îngrijirii şi 
furajării corespunzătoare a efec
tivelor de animale, lucrătorii din 
sectorul zootehnic au încheiat 
activitatea pe luna ianuarie cu 
realizări demne de remarcat. 
Astfel, faţă de indicatorul plani
ficat de 28 tone carne taurine, 
au fost livrate la fondul de stat 
peste 140 tone. Şi la carnea de 
porc planul s-a depăşit cu 5 to
ne. In aceeaşi perioadă s-au rea
lizat 2 322 hi lapte marfă. Ö 
contribuţie de seamă la obţine
rea acestor rezultate şi-au adus 
colectivele fermelor conduse de 
medicii veterinari Nicolae Mărgi- 
iieanu, Doru Păşteanu şi inqi- 
nerii zootehnişti Radu Neagoş, 
Teodor Flentea.

C.A.P. Apoldu de Sus. Ţăranii 
cooperatori şi-au concentrat e- 
forturile la defrişarea unei su
prafeţe de 10 hectare vie bă-

trînă pentru a fi replantată. 
Pină în prezent lucrarea s-a rea
lizat pe o suprafaţă de 3 hec
tare. O altă formaţie de coope
ratori. condusă de Samuil Roth, 
a început stropitul doi de iarnă 
la cei 5 000 pomi. Pulverizarea 
soluţiei se face cu o pompă ca
rosabilă, viteza zilnică de lucru 
fiind — 500 pomi.

C.A.P. Hosman. Asigurarea u- 
nui agrofond corespunzător cul
turilor ce urmează să fie însă- 
mînţate în primăvară, se înscrie 
printre preocupările de bază ale 
cooperatorilor. în vederea reali
zării producţiei planificate de 25 
tone sfeclă de zahăr şi 15,5 to
ne cartofi la hectar, s-a prevă
zut ca pe 80 hectare destinate 
acestor culturi să se administre
ze cîte 30 tone îngrăşăminte 
naturale la hectar. în acest scop 
au fost transportate în cîmp pînă 
în prezent 2 800 tone material 
fertilizant. Este demn de menţio
nat iniţiativa cooperatorilor de 
a transporta în cîmp şi înqră- 
şăminteie naturale din gospodă
riile proprii.

C.A.P. Cristian. Lucrările în 
sectorul legumicol se află în

tr-un stadiu avansat. Au fost a- 
menajate 440 m p răsadniţe şi 
s-a încheiat semănatul verzei de 
vară si a gulioarelor pentru ră
sad, iar în sera înmulţitor a fost 
însămîntat ardeiul iute. Totoda
tă, continuă lucrările de fertili
zare a solului. S-au administrat 
2 tone îngrăşăminte chimice şi 
au fost transportate în grădină 
peste 1 000 tone îngrăşăminte 
orqanice. Măsurile întreprinse 
creează garanţia că în acest an 
sarcina de a realiza 15,5 tone le
gume la fiecare hectar, va fi în
deplinită.

C.A.P. Ocna Sibiului. Unitatea 
dispune de peste 1 200 hectare pa
jişti naturale. Pentru a se obţine 
în acest an o producţie sporită 
de masă verde şi de fibroase, 
cooperatorii şi-au propus să ad
ministreze- pe 800 hectare în
grăşăminte chimice, în care 
scop, pînă în prezent s-au şi 
asigurat peste 140 tone substan
ţă activă. De asemenea, se va 
fertiliza, prin tîrlire, o suprafa
ţă de 50 hectare păşune. Vor fi 
întreprinse ample acţiuni pentru 
curăţirea întregii suprafeţe de 
mărăcinişuri şi buruieni.
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SIBIU: PACEA: Joe Kidd (orele 
9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 21,00); 
ARTA: Intîmplări cu Cosa Nostra
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30;
18,30; 20,30); TINERETULUI: Legen
da lui Rustan (orele 10,00; 12,00; 
14,30; 16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Poliţistul 
(orele 9,00; 11,15» 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: 100 de lei 
(orele 10,00; 16,30; 18.30; 20,30).

CISNĂDIE: POPULAR:Moartea re
gelui negru (orele 11,00; 16,00; 18,00; 
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Ciprian Porumbescu, seriile I şi II 
(orele 17,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Balada 
epocii de piatră (orele 17,00 şi 
19.00).

OCNA SIBIULUI: Şapte zile (orele 
10,00; 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BÂI: Dreptul de a iubi
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Capcană pentru general (orele 17,00 
şi 19,00).

populară. 18,45 — Universitatea TV. 
19,20 — 1001 de seri: Pik şi Tik. 
19,30 — Telejurnal. 20,00 — Seară 
pentru tineret. 21,40 — Mai aveţi e 
Întrebare? Terra o planetă încă ne
cunoscută? (II). 22,15 — 24 de ore.

18, în sala „Studio", în cadrul clu
bului „Univers" vor fi, dezbătute
probleme privind: Contactarea civi
lizaţiilor extraterestre şi implicaţii
de ordin tehnic şi psiho-social. Con
duce dezbaterea prof. Gheorghe Butiu. 
In încheiere, audiţie muzicală cu
arii din opera „Bărbierul din Sevil
la“, de. Rossini.

@|)IeaIru
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16,00—17,00 — Teleşcoală. 16,00 — 
Ştiinţe sociale (consultaţii). Demo
craţia socialistă. 16,15 — Fizică fa
nul III). Cîmpul magnetic învîrtitor. 
16,35 — Matematică. Ecuaţii algebri
ce. 17,30 — Telex. 17,35 — Curs de 
limbă germană (lecţia 78). 18,05 — 
Teleglob. In Laponia finlandeză. 
18,25 — Tineri solişti de muzică

La Sibiu, pe scena Teatrului de 
stat, ora 19,30, are loc spectacolul 
cu piesa Hoţii, abonament C. Ia® la 
ora 20, la Şeica Mică, actori ai sec
ţiei germane a t-ea’trului din Sibiu 
prezintă piesa Intrigă şi iubire.

La Casa de cultură a sindicatelor 
din municipiul Sibiu, astăzi, la era

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea se menţine călduroasă 
cu cerul variabil. Local, după-amia- 
za, posibil să plouă slab. Vîntul va 
sufla potrivit din sectorul sud-vestic. 
Minimele vor fi cuprinse între minus 
2 şi plus 2 grade, iar maximele in
tre 7 şi II gíade. Dimineaţa, ceaîă 
locală. Pentru cei interesaţi, stratul 
de zăpadă de la Păltiniş, se anunţă 
de 21 cm.
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TINERETUL — partic
la realizarea angajamentelor 

de muncă

Stiti, momentan nu lucrez...

Făcind bilanţul realizărilor anului 
1973 ale organizaţiei judeţene U.T.C. 
se poate afirma cu satisfacţie că 
planul de muncă patriotică a fost 
îndeplinit şi depăşit Ia toţi indica
torii, că a continuat tradiţia ultimi
lor ani, cînd judeţul nostru se afla 
printre cele fruntaşe, elocvent fiind 
locul II pe ţară In 1972 în colecta
rea de deşeuri metalice. în 1973 o- 
ţelăriile României au primit din ju
deţul nostru peste 29 000 tone deşeuri 
metalice. Mobilizaţi de organizaţia 
judeţeană U.T.C., sub directa îndru
mare a Comitetului judeţean de partid 
tinerii au fost prezenţi la ridicarea 
unor capacităţi de producţie, a unor 
obiective social-culturale, la exe
cutarea unor lucrări în agricultură 
atît în campanii cît şi în afara a- 
cestora, la acţiunile edilitar-gospodă- 
reşti pentru înfrumuseţarea satelor 
şi oraşelor etc.

Pe şantierele de muncă patriotică 
din judeţul nostru (Complexul spor
tiv Valea Aurie, Bazinul de înot, 
Viaductul din strada Ştefan cel Ma
re, Casa de cultură a sindicatelor 
din municipiul Sibiu, bazele sporti
ve şi baza de agrement Eleşteu din 
Mediaş, Complexul sportiv din Dum
brăveni, în campaniile agricole de 
vară şi de toamnă) tinerii şi-au eta
lat hărnicia şi spiritul de dăruire.

Valoarea realizărilor obţinute în 
1973 în domeniul muncii patriotice 
de către organizaţia judeţeană Si
biu reflectă forţa celor peste 58 000 
de tineri utecişti, şi a celorlalţi ti
neri, care şi-au unit eforturile sub 
semnul datoriei cetăţeneşti, contri
buind din plin la realizarea unor o- 
biective economice, au participat 
susţinut la descongestionarea secţii
lor productive, la colectarea unei în
semnate cantităţi de metale feroase 
şi neferoase, la colectarea a peste 
162 000 bucăţi ambalaje de sticlă şi 
a peste 300 tone deşeuri de hîrtie, 
etc. Tinerii au participat efectiv la

întreţinerea unei suprafeţe de 91 ha, 
păşune, la plantarea a 121 000 bu
căţi pomi fructiferi şi arbori orna
mentali, la recoltarea unor mari can
tităţi de seminţe forestiere, fructe 
de pădure şi plante medicinale. O 
contribuţie însemnată şi-au adus-o 
la campaniile agricole de vară şi 
toamnă lucrările executate ridicîn- 
du-se la o valoare de peste 8 000 000 
lei.

De asemenea au efectuat lucrări 
necalificate la cele 16 cămine de ne- 
familişti care se construiesc în ju
deţul nostru, 11 din acestea fiind
prevăzute a fi realizate din fondu
rile centralizate ale satului. S-au
evidenţiat organizaţiile U.T.C. de la
Automecanica Mediaş şi Sticla A- 
vrig.

Dar cu toate rezultatele bune ob
ţinute trebuie să arătăm că în ac
tivitatea noastră au existat o serie 
de lipsuri şi neajunsuri care au îm
piedicat obţinerea unor rezultate şi 
mai bune. Astfel, o serie de orga
nizaţii comunale ca: Aţei, Avrig,
Păuca, Porumbacu de Jos, Jina, Po
iana Sibiului, Miercurea Sibiului, 
Orlat, şi altele, nu şi-au organizat 
bine munca, nu au urmărit sarcinile 
stabilite, au tratat cu superficialita
te angajamentele anuale luate. Chiar 
şi organizaţia orăşenească Copşa 
Mică nu şi-a organizat bine munca, 
nerealizîndu-şi planul anual la lu
crări finanţate cu aproape 7 000 lei. 
Răspunzător se face şi Comitetul 
judeţean U.T.C., sectorul său de 
muncă patriotică, care n-a iniţiat 
măsuri concrete în vederea îmbună
tăţirii muncii acestora. Şi în pre
zent mai sínt unele organizaţii mici, 
în instituţii şi la sate care au fost 
prea puţin antrenate la acţiuni de 
muncă patriotică, iar Comandamen
tul judeţean, sectorul de muncă pa
triotică 'n-a urmărit îndeajuns apli
carea Legii nr. 20/1971, fapt pentru 
care se constată că există tineri ca

re n-au executat minimum de ore 
de muncă patriotică prevăzute de 
Conferinţa judeţeană U.T.C. Au fost 
cazu'ri cind s-au organizat acţiuni 
la care tinerii au fost prezenţi şi 
n-au avut unelte pentru a lucra, iar 
în alte situaţii a fost deficitară or
ganizarea punctelor de lucru şi nu
mărul de tineri era foarte scăzut, 
aşa cum s-a întîmplat la organizaţia 
municipală Mediaş. Anul 1974 este 
un an cu sarcini cu mult sporite 
pentru economia judeţului nostru. 
De aceea organizaţia judeţeană a 
U.T.C. şi-a propus să realizeze lu
crări prin muncă patriotică în va
loare de 80 000 000 lei. S-a prevăzut 
colectarea a 18 000 tone fier vechi, 
a 160 000 ambalaje de sticlă, să se 
execute lucrări în silvicultură (100 
hectare împădurire), să se întreţină 
culturile tinere de pe 230 hectare, 
să se planteze 10 500 plopi în 
aliniamente, să se recolteze 
3 000 kilograme seminţe fores
tiere, 11 0Ö0 kilograme fructe de 
pădure, toate aceste lucrări ridicîn- 
du-se la valoarea de 150 000 lei. In 
agricultură tinerii şi-au prevăzut să 
amenajeze 150 hectare teren pentru 
irigaţii, să realizeze desecări, regu
larizări de rîuri pe o suprafaţă de 
150 hectare şi să execute lucrări 
pentru îmbunătăţirea tinetelor şi 
păşunilor pe 10 000 hectare. Tinerii 
vor recolta şi 20 tone plante medi
cinale.

Desigur, contribuţia tineretului si- 
bian la acţiunile de muncă patrio
tică din acest an va fi cu mult mai 
mare. Marile evenimente ale anului, 
Congresul al XI-lea al partidului, a 
XXX-a aniversare a eliberării pa
triei — îi vor găsi pe tinerii melea
gurilor sibiene în fruntea acestor 
acţiuni.

VASILE CREŢU
secretar a! Comitetului jude

ţean Sibiu al U.T.C.

Tinereţea şi harpa 
de mătase

Ceea ce este remarcabil în 
munca fetelor de la întreprinde
rea „7 Noiembrie* Sibiu este mi
gala, fineţea cu care trebuie 
să-şi alunece degetele pe firele 
fine de mătase, ca pe o harpă 
miraculoasă. Degetele trebuie să 
fie fine, alunecoase, fără zgîrie- 
turi. Altfel firul aproape invizi
bil din care se ţese ciorapul de 
damă se agaţă de orice. După ce 
mi s-a oferit privilegiul de a vi
zita secţiile întreprinderii, am 
rugat-o pe Georgeta Kaufmann, 
preşedinta sindicatului de aici, 
să-mi vorbească despre cele mai 
pricepute tinere. Spun tinere, 
pentru că majoritatea muncitori
lor de aid sínt femei, dintre 
care jumătate sínt tinere. La în
trebarea mea, interlocutoarea îmi 
dă de înţeles că e greu să se 
oprească la un singur exemplu. 
Face repede o socoteală şi îmi 
spune că din cei 96 de eviden
ţiaţi !n întrecerea socialistă pe 
1973, 25 sínt tinere. Dar şi din 
acestea e greu să reţii un sin
gur exemplu. Să vorbim de Ma
rinate Axente. Deşi a terminat 
doar de doi ani de zile şcoala 
profesională ea a reuşit ca pe 
anul 1973 să se afle printre cele 
25 de tinere fruntaşe în între
cerea sodalistă. In general pro

centul care se înregistrează pe 
fişa ei este de 105, 107 la sută. 
Nu a înregistrat nici o penali
zare la calitate. In timpul liber 
îşi' desăvîrşeşte pregătirea. în
vaţă. E elevă la liceul seral. Do
vada că-i place meseria este 
poate şi faptul că s-a ocupat di
rect de calificarea surorii ei, a 
pregătit-o la aceeaşi maşină. Cu 
aceeaşi satisfacţie mi s-a vorbit 
despre Lucreţia Armenciu, mun
citoare fruntaşă şi o apredată 
sportivă în acelaşi timp. Dar la 
fel am putea vorbi despre Maria 
Lodea, Dorina Doboş, Livia 
Curteanu şi altele.

Intr-un limbaj comun, lipsit de 
grandilocvenţă, de floricele, mi-a 
vorbit şi tînăra Elena Grevuţ. Ea 
a încercat să evidenţieze desă- 
vîrşirea cu care lucrează Maria 
Tătuţ, Ana Gheorghiu, Maria 
Hîrceagă, Maria Öancea şi al
tele.

Pentru migala şi străduinţa de 
care dau dovadă fetele de la 
„7 Noiembrie" pentru rezultatele 
lipsite de senzaţional, pentru 
munca lor valoroasă, necesară 
dar modestă în acelaşi timp, am 
adunat cele cîteva cuvinte de 
laudă.

IULIA GEORGESCU

Prof. Gabriela Stănculescu, in mij
locul elevilor, in noul cabinet de 
geografie al liceului „Gheorghe 
Lazăr" din Sibiu, recent amenajat. 
Aici, fiecare din cele 40 locuri este 
dotat cu cite un glob şi o hartă 
(in relief). Totodată, cabinetul dis
pune de un aparat T.V. pentru ur
mărirea lecţiilor T.V.Ş.I. şi de pes

te 160 diapozitive in culori

I l i i ,

Pretutindeni în întreprinderi pot fi întîlniţi elevi din diferite şcoli, efee- 
tuind orele de practică direct Ia locurile de producţie

•  Cîteva exemple de mentali
tăţi (de loc exemplare) şi cîteva 
pete albe într-un spaţiu care tre
buie să fie al deplinei concor
danţe dintre cum gîndeşte tînă- 
rul şi cum trebuie să gîndească. 
„... Ce pregătire ai, Florin M.? 
De cînd lucrezi? De ce ţi-ai pă
răsit familia? De ce ai plecat de 
la vechiul loc de muncă?". 
..... Cînd ai revenit din peni
tenciar, Mircea M.? A cita con
damnare? De ce nu te-ai anga
jat? De c e .. .“.

Întrebări ca acestea — mai 
precis: acestea şi altele — înso
ţesc fiecare debut al discuţiei 
dintre membrii comisiei de com
batere a parazitismului şi tînă- 
rul sau tînăra care îşi spun cu
minţi, sfioşi parcă, povestea u- 
nei vieţi pretimpuriu intrată în
tr-un impas care este, în gene
ral, al unei mentalităţi profund 
eronate.

Primul tînăr de care vorbeam 
are 8 clase şi spune: „Sínt bar
man de meserie," momentan nu

„Cu astfel de băieţi nu mi e ruşine“
De astă dată nu ne-am propus 

să găsim un om extraordinar, un 
„tînăr-minune“, un tînăr care „să 
fi crescut într-o zi cît alţii în
tr-un an". Nu. Am căutat un tî
năr ca oricare altul, un „om de 
lingă tine", cu care mergi în fie
care dimineaţă în autobuz, pe 
care nu-1 deosebeşti de ceilalţi 
în mulţimea • care aşteaptă un 
„bilet în plus" la „Joe Kidd“, 
care merge la „Oltul* sau la „îm
păratul Romanilor" să bea o 
bere, care intră în librăria „M. 
Eminescu* şi primul stand unde 
se opreşte este cel al cărţilor de 
aventuri. Un tînăr care munceşte 
şi care se bucură de roadele 
muncii lu i. . .

Il cheamă Knuff loan şi s-a 
născut la 27 octombrie 1949 în 
Satul Ungurei, comuna Roşia de 
Secaş. Şcoala generală a absol
vit-o în sat, apoi timp de trei 
ani a urmat şcoala profesională 
la Hunedoara, învăţînd lăcătuşă- 
ria. Din 1967 este la întreprinde
rea de piese auto din Sibiu, în 
„secţia 100". A făcut armata,, 
este necăsătorit şi locuieşte în 
gazdă. Are un frate şofer şi o

soră muncitoare la „Flaro". Pă
rinţii au rămas în sat — ambii 
sínt trecuţi de 50 de ani — şi 
lucrează la C.A.P.

— Knull loan eşti utecist?
— Da. In 1964 cînd eram Ia 

şcoala profesională am fost pri
mit în U.T.C. In octombrie 1973 
am fost ales secretar al organi
zaţiei din secţie (schimbul meu).

— De ce crezi c-ai fost ales 
tocmai dumneata?

— Nu ştiu. Nu mi se pare că 
fac ceva ieşit din comun. încerc 
să lucrez cît mai bine, să nu tn- 
tîrzii, să-mi duc la bun sfîrşit 
treaba începută. Nu m-aş simţi 
în apele mele dacă cineva mi-ar 
spune că nu fac ce trebuie.

— Cîţi utecişti numără or
ganizaţia pe care o conduci 
de trei luni?

— 68, băieţi şi fete.
— Ce preocupări aveţi?

— In primul rîhd calificarea şl 
realizarea planului. Am vrut să 
facem şi o excursie dar n-am 
reuşit să obţinem maşină. Dacă 
vine vara va fi mai uşor, putem 
merge şi pe jos.

— De ce ţi-ai ales ca mese
rie lăcătuşăria?

— Mi s-a părut că-i mai com
plicată ca altele. Aici nu se 
poate să faci mereu acelaşi lucru, 
îmi place să lucrez la o piesă 
nouă, s-o descopăr milimetru cu 
milimetru.

— Ai prieteni?
— Da, bineînţeles. Nimeni nu 

poate trăi fără prieteni. Mai ales 
cînd eşti tînăr. Mă înţeleg foarte 
bine cu colegii de muncă şi-mi 
place să fim împreună.

— Ce nu-ţi place la cei 
de-o vlrstă cu dumneata?

— Nehotărîrea şi dorinţa, la 
unii, de a trăi fără muncă. Sínt 
din păcate destui din aceia care 
vin şi aici la noi şi după o lună 
pleacă. Nu-i înţeleg. De mic am 
fost obişnuit cu lucrul.

— Ce faci în timpul liber?
— Citesc, în general, cărţi de 

aventuri, merg la cinema, mă 
plimb. . .

— Ce proiecte de viitor ai?
— Să mă căsătoresc, să-mi în

temeiez o familie. Să devin un 
foarte bun lăcătuş şi să fiu să
nătos, să pot lucra mereu cu 
aceeaşi plăcere de-acum.

— N-ai vrea să intri în rîn- 
durile partidului?

•— în 24 ianuarie anul acesta, 
într-o luni, am primit carnetul. 
Un bun muncitor trebuie să fie 
comunist.

loan Knuff este blond şi are 
ochi albaştri. Este tînăr — n-are 
încă nici 25 de ani — şi Înfruntă 
viaţa cu bucurie. Dificultăţile 
nu-1 sperie şi timpul ^nu şi-l iro
seşte.

loan Knuff crede că este la fel 
cu ceilalţi tineri din întreprin
dere şi se miră de ce ne-am o- 
prit la el. Şi-i răspundem acum: 
tocmai de aceea, fiindcă nu se 
deosebeşte prea mult de ceilalţi 
tineri de vîrsta lui, pentru că 
este un reprezentant al lor, pen
tru că drumul său de pînă acum 
şi cel viitor este drumul firesc, 
evoluţia normală a unui tînăr al 
zilelor noastre.

Şi la sfîrşitul discuţiei l-am în
ţeles mai bine pe secretarul co
mitetului de partid de Ia I.P.A.S., 
tovarăşul Ilarie Munteanu care 
ne spunea înainte: „Am aici 
nişte tineri extraordinari. Nu 
mi-e ruşine cu ei, . oriunde aş 
merge. Şi ca aceştia vei găsi 
peste tot".

N. I. DOBRA

tuînd 'drept punct de plecare 
ideea enunţată în titlu, am în
treprins demersul nostru reporte
ricesc în incinta Grupului şcolar 
pentru utilaje şi piese de schimb 
din Sibiu, angajîndu-ne într-un 
fructuos dialog cu ing. loan Şte
fan, directorul acestei instituţii 
şi Andrei Schwachhofer, secreta
rul biroului organizaţiei P.C.R. şl 
maistru de practică, dialog între
git de un raid prin cîteva cabine
te, didactice şi ateliere de prac
tică.

înainte de a intra „în miezul 
problemei*, adică în dezbaterea 
modului în oare se realizează va
loarea instructiv-educativă a 
practicii, pregătirea elevilor pen
tru muncă şi viaţă, precum şi 
realizarea planului de producţie 
prestabilit, am consemnat cîteva 
date cu privire la profilul şi spe
cificul acestei şcoli cu o existen
ţă de peste două decenii. In ur
mă cu un an această instituţie 
de Invăţămînt tehnico-profesio- 
nal a trecut de sub patronajul 
întreprinderii de prelucrarea 
lemnului sub tutela directă a 
Centralei de utilaje şi piese de 
schimb pentru economia forestie
ră şi materiale de construcţii, 
pregătind cadre pentru construc
ţia de maşini necesare industria
lizării lemnului, în speţă, strun
gari, frezori lăcătuşi şi, prin 
tradiţie, tîmplari, de mobilă şi ar
ticole tehnice. în vederea pregă
tirii practice a elevilor şcolii pro
fesionale şi a maiştrilor acest 
grup şcolar colaborează cu în
treprinderea de utilaje şi piese 
de schimb (I.U.P.S.) şi cu în
treprinderea de prelucrarea lem
nului, ambele asimilînd un nu
măr relativ mare de absolvenţi. 
Totodată şcoala aceasta oferă 
pregătirea teoretică a ucenicilor 
la locul de muncă pe e durată

neîntreruptă de trei luni de zile. 
In optica conducerii şcolii, prac
tica elevilor îmbracă două aspec
te: mai întîi aşa numita practică 
de iniţiere în atelierele şcoală a 
elevilor din anul întîi şi practica 
productivă în întreprinderile mai 
şus arătate a elevilor din anii II 
şi III. Prevăzută să se desfăşoa-

cînd lipsa elevilor se observa 
prin afectarea planului de pro
ducţie.

— Se ştie că în orice ramură 
economică buna pregătire a ca
drelor prin şcolarizare este ga
rantată de o colaborare a şcoli
lor cu întreprinderile de profil. . .

— Acest adevăr este perfect

cite ori sîntem solicitaţi, cu un 
număr de elevi oare lucrează în 
producţie pentru realizarea pla
nului

Am consemnat această declara
ţie a directorului, considerînd-o 
ca un nou apel către conducerea 
I.P.L. Această opţiune este fon
dată pe raţiuni de ordin didactic

Dacă întreprinderea constituie 
principalul loc de formare pen
tru muncă a elevilor, o fază in
dispensabilă o constituie efectua
rea unor lucrări practice în ate
lierele şcolii. O componentă cu 
reale valenţe educative o consti
tuie acţiunea de antoutilare care 
dobîndeşte în acest an şcolar o

În practica productivă a elevilor:

Finalitate instructiv-educativă si eficientă economică
re pe parcursul unui întreg an 
şcolar practica elevilor din anii 
întîi a fost redusă la un trimes
tru, pentru iniţiere, după care, 
elevii efectuează în trei zile pe 
săptămînă practica la I.P.L. şi 
I.U.P.S.

„Am operat această schimbai e, 
ne spune ing. loan Ştefan pentru 
a nu lăsa să se producă o irosi
re a forţei de muncă a elevilor 
cu producerea unor lucrări de 
pură iniţiere, fără valoare econo
mică, oferind totodată posibilita
tea unei mai grabnice introdu
ceri a elevilor începători în pro
cesul real de producţie. După ce 
receptează un cuantum minim de 
cunoştinţe, ei sínt daţi pe lîngă 
muncitori cu înaltă calificare 
pentru a efectua operaţii simple 
dar de un real profit pentru în
treprindere. Aceasta s-a putut 
vedea în timpul vacanţelor,

valabil şî pentru noi. Şl în acest 
sens aş arăta că dacă I.U.P.S. a 
înţeles şi ne-a oferit cu solicitu
dine un spaţiu corespunzător în 
incinta întreprinderii, pentru ame- 
pajarea unui atelier cu tot nece
sarul de utilaje, nu acelaşi lucru 
se poate spune despre I.P.L., fos
tă tutelară, aşa incit sîntem ne
voiţi să ne descurcăm cum putem, 
cu multe dificultăţi, pe 50 m.p. 
ceea ce este extrem de puţin. 
Noi am solicitat, în baza unui 
studiu tehnico-economic, să ni se 
ofere fie imobilul sectorului din 
strada Turnului, fie o baracă co
respunzătoare din curtea sectoru
lui nr. 2 mobilă din strada Ma
lului, care s-ar putea amenaja 
pentru scopul arătat, avînd o su
prafaţă de 300 m.p. oare permite 
practica a 100 elevi concomitent.' 
Nu am primit nici un răspuns 
favorabil. Noi îi ajutăm, ori de

şî de factură economică. înainte 
de toate în cadrul unor ateliere 
proprii dar situate In incinta în
treprinderilor se poate urmări 
valoarea educativă a practicii, 
permite fiecărui elev să-şi vadă 
produsul propriu finalizat. Fiind 
în incinta fabricii, ei sínt prinşi 
în angrenajul Întregului proces 
de producţie, fapt care-i ajută la 
integrarea rapidă în producţie 
după absolvirea şcolii. Totodată 
s-ar putea obţine produse într-o 
cantitate mai mare, ducînd la spo
rirea beneficiilor şcolii. Chiar şi 
în condiţile arătate, s-a ajuns la 
o depăşire a planului pe anul 
1973 cu 5 la suţă, fiind stabilit 
iniţial la 1 200 000 lei. Se apre
ciază că dacă s-ar amenaja un 
atelier, utilat în conformitate cu 
normativele în vigoare, s-ar pu
tea realiza o producţie în va
loare de 4,5 milioane lei.

amploare tot mai mare. Elevii 
şcolii sub conducerea maiştrilor 
au confecţionat piese de mobilier, 
panouri şi alte instalaţii pentru 
noul cabinet didactic, de tehno
logie, dat recent în folosinţă.

Prin specificul său acest cabi
net este unic în municipiul Sibiu, 
deoarece a fost prevăzut, pe lin
gă mijloacele audio-vizuale cu
noscute ca proiectoare, retropro- 
iectoare, aspectomat, magnetofon, 
scheme cinematice şi cu o insta
laţie de conexiuni inverse de 
tipul „Verfix" concepută de ca
drele inginereşti din şcoală, con
tribuind la optimizarea lecţiei. 
Permiţînd un proces de comuni
care bilateral între elevi şi pro
fesori, el permite o verificare 
imediată a modului în care a 
fost predată lecţia şî a cunoştin
ţelor transmise în timpul orei de 
tehnologie a meseriei

In prezent prin aceeaşi acţiune 
de autoutiiare se pregătesc con
diţiile materiale pentru începerea 
cursurilor noului liceu de meca
nică cu trei specialităţi: mecani
că, electromecanică şi industria
lizarea lemnului. Am reţinut, de 
asemenea, faptul că prin întreg 
sistemul de organizare a proce
sului de învăţămînt şi a practicii 
productive elevii pregătiţi pentru 
industrializarea lemnului, devin 
în final tîmiplari universali in 
sensul că ei pot să execute toa
te operaţiile dimtr-o fabrică da 
mobilă: croire, prelucrări mecani
ce, ansamblare şi finisare. In 
scopul consolidării procesului in
structiv educativ au fost iniţiate 
cercurile tehnice a căror condu
cere a fost încredinţată unor 
maiştri cu înaltă calificare cum 
ar fi loan Pomărac, la cercul de 
tîmplărie artistică şi Erich Harţei 
la. cel de mecanică.

Am desprins, în final, ca note 
definitorii ale activităţii colecti
vului de cadre didactice ale a- 
cestui grup şcolar, efortul şi pri
ceperea de a imprima o pregătire 
optimă pentru formarea profilu
lui moral şi profesional al viito
rilor muncitori, care permite in
tegrarea lor socio-profesională 
corespunzătoare cerinţelor econo
miei noastre. încă din anul trei 
elevii sínt deja muncitori apţi 
pentru a participa la procesul de 
producţie, posedînd toate calită
ţile menite să preîntîmpine. orice 
situaţie conflictuală în cadrul vi
itorului colectiv de muncă. Vizi
tarea foştilor elevi, azi muncitori 
angajaţi în întreprindere, a scos 
în evidenţă faptul că strădaniile 
şcolii s-au materializat în forma
rea unor cadre muncitoreşti cu o 
calificare eficientă.

GEORGE LIMBEANU

lucrez. Din mai, de cind mi s-a 
desfăcut contractul de muncă şi 
pînă azi am lucrat cu un parti
cular instalaţii de apă. Am for
mele înaintate la o cooperativă, 
pentru angajare. Soţia mea, de 
care sínt despărţit de vreo cî
teva luni, nu lucrează nici ea. 
Avem un copil. Am dat 400 lei 
în 3 luni pentru a nu rămîne 
prea tare în urmă cu obligaţiile. 
Cu ea nu mă mai împac. Mi-e 
făcut o grămadă de şicane*.

Poveste tristă a unui cuplu 
debusolat.

De ce nu mergi, omule, într-o 
fabrică să te califici? Avem ne
voie de muncitori buni, inclusiv 
de instalatori dacă asta-ţi place.

Întrebare care a ricoşat izbin- 
du-se de un anume indiferentism 
al unor tineri care' încă nu au 
învăţat să preţuiască munca, să 
afle că totul, dar absolut totul 
din ceea ce poate fi şi realiza 
un om are o singură şi' fru
moasă origine: munca.

Celălalt este la a patra Ieşire 
din locuri ale penitenţei. Ba, un 
mic scandal, ba o contravenţie 
C.F.R. Şi cînd te gîndeşti că axa 
o meserie atît de căutată: for
jor . . .

O solicitudine maximă a tutu
ror factorilor încearcă — cu fru
moase reuşite adesea — să re- 
cîştige pentru comunitate nişte 
tineri care ar putea să se mîn- 
drească cu rodul muncii lor- $S 
cu frumuseţea unei vieţi de dă
ruire şi pasiune. Dar ei se com
plac în apa stătută a traiului 
fără far şi fără sens! De ce?

1

Dar, apropo de solicitudine, 
am apreciat că respectiva comi
sie poate întreprinde unele de
mersuri spre o eficienţă sporită 
a „sfatului omeniei". Există cî
teva elemente care apar periodic 
în sala 34 de la primăria muni
cipiului. In cazul acestora ni se 
pare oportună o supraveghere 
mai atentă a ceea ce întreprind 
acei tineri. Adică de ce n-ar pu
tea prelua unul din membrii co
misiei pe un tînăr din aceştia 
în supraveghere, interesîndu-se 
amănunţit dacă merge la locul 
repartizat, cum este primit acolo, 
cum se face că syferă influenţe 
nefaste pe stradă în anume gru
puri. Credem, apoi, că U.T.C. ar 
putea da o mină de ajutor mai 
substanţial«'..

Altfel, uneori, avem senzaţia că
întrunirile noastre şi rezultatul 
lor suferă pe undeva de inefi
cientă . . .

VAL. DORNE A
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O C H I I
28 ianuarie, In staţia de auto

buz din faţa Şc. generale nr. 20 
Sibiu. Ora 22,15. Cîţiva pasageri, 
pişcaţi de ger, aşteaptă. în sfir- 
şit maşina (nr. 5) soseşte, fri
zează brusc, uşile se deschid 
şi . . .  unii coboară, alţii urcă 
(exact ca în viaţă) unii se în
ghesuie, alţii îşi aşteaptă rîndul 
(exact ca în viaţă) unii ocupă 
locurile rezervate altora, alţii, 
nici pe cele ce li se cuvin (exact 
ca în viaţă). . . .  Şoferul e grăbit, 
bagă în viteză, autovehiculul 
pleacă şi bătrîna trecută de 60 
de ani alunecă de pe scară, se 
prăbuşeşte pe trotuarul îngheţat. 
Cineva observă, strigă, maşina se
opreşte din n o u __Doi trecători
o ajută pe bătrîna să se ridice, 
o urcă în autobuz şi-apoi îşi văd 
de drumul lor. La început, lumea 
tace, apoi, doi cite doi, comen
tează: „aglomeraţiile astea*...,
„şoferi neatenţi...", „impruden
ţă . . . “. Şi, într-un fel sau altul, 
fiecare crede că are dreptate. 
Poate da, poate nu. Autobuzul 
îşi reia mersul pe traseu . . .

Trei tineri împletoşaţi nu co
mentează, se privesc între ei, 
apoi toţi trei privesc spre bă- 
trînă şi tac. îşi zic în gînd: „in 
definitiv nu s-a întîmplat nimic, 
sîntem grăbiţi...". Poate nu-şi 
zic nimic, deşi ar trebui să-şi 
zică şi să zică: „noi sîntem vi
novaţi, noi am sărit pe scară 
înaintea bătrînei, făcîndu-o să-şi 
piardă echilibrul şi să se prăbu
şească pe trotuar. Ne e ruşine 
mătuşico şi dacă poţi, iartă-ne*. 
Cei trei tineri nu zic însă nimic. 
Nici bătrîna nu zice nimic. Ti
nerii se privesc veseli şi zîm- 
besc fn sinea lor că nimeni nu 
le zice nimic. Toţi bat apa-n piuă 
cu „aglomeraţie ..., impruden
ţă ..., oameni grăbiţi...". Cei trei 
se privesc mărunt. Au scăpat 
basma curată, adică n-au mîncat 
usturoi şi nici gura nu le miroase. 
De ce să roşească? Cei trei pur
tători de obraz nu-şi compromit 
epidefma cu efectul sentimentu
lui ce se cheamă ruşine. Nu, de
loc. Tac, dar ar şti să şi vor
bească dacă vreun nătărău din 
maşină s-ar lega de ei. Se pri
vesc veseli şi tac . . .  Şi ochii bă- 
trinei sínt trişti. . .  Şi bătrîna 
tace. . .  Ochii bătrînei vor
besc ..., vorbesc pentru toţi 
ochii care au privit-o după ce 
s-a prăbuşit. Vorbesc pentru toţi 
ochii care n-au văzut-o înainte 
de a se prăbuşi..'.

S. DIACONU
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Primirea tovarăşului Virgil Trolin 
de către Jenő Fock, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al R.P. Ungare
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Budapesta 6 — Corespondentul A- 
gerpres, Aurel Pop, transmite: Jeno 
l ack, preşedintele Consiliului de 
Miniştri al R.P. Ungare, l-a primit, 
miercuri, pe Virgil Trofim, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
preşedintele părţii române în Comi
sia mixtă guvernamentală româno- 
ungară de colaborare economică. In 
cadrul convorbirii, care s-a desfăşu
rat intr-o atmosferă . cordială, de 
prietenie, au fost abordate probleme 
privind dezvoltarea în continuare a 
relaţiilor economice dintre cele două 
ţări.

La convorbiri au participat Timar 
Mátyás, vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, preşedintele părţii un
gare în Comisia mixtă, şi loan Co- 
toţ, ambasadorul Republicii Socialis
te România la Budapesta.

ÎNTÎLNIREA I)E LUCRU 
A PREŞEDINŢILOR COMISIEI 

MIXTE GUVERNAMENTALE DE 
COLABORARE ECONOMICĂ INTRE 

ROMÂNIA ŞI UNGARIA

In zilele de 4—6 februarie, a a- 
vut loc la Budapesta întîlnirea de 
lucru a ,preşedinţilor celor două părţi 
ale Comisiei mixte guvernamentale 
de colaborare economică între Re
publica Socialistă România şi Re,pu- , 
blica Populară Ungară, In cadrul

Sîfuafia 
economica 
lin Anglia

convorbirilor, s-a examinat modul în 
care se desfăşoară activitatea de co
laborare şi cooperare economică 
dintre cele două ţări, evidentiidu-se 
faptul că au fost obţinute rezultate 
pozitive, care vor contribui la înche
ierea de noi înţelegeri de cooperare 
şi specializare în producţie şi la lăr
girea şi diversificarea în continuare 
a schimbului de mărfuri dintre cele 
două ţari.

Preşedinţii celor două părţi au 
convenit asupra unor măsuri cores
punzătoare în vederea finalizării în 
termen cît mai scurt a acţiunilor de 
colaborare economică, aflate în sta
diu de tratative. O atenţie deosebi
tă a fost acordată lărgirii în conti
nuare a schimburilor de mărfuri.

în scopul dezvoltării în continuare 
a relaţiilor economice şl tehnico-şti- 
înţifi.ce dintre cele două ţări s-au 
examinat noi posibilităţi de colabo
rare, cooperare şi specializare în 

1 producţie, care interesează cele două 
părţi.

întîlnirea de lucru a preşedinţilor 
Comisiei mixte guvernamentale do 
colaborare economică dintre cele 
două ţări s-a desfăşurat într-o -at
mosferă de prietenie, cordialitate şi- 
înţelegere reciprocă.

/v

întrunirea

R.P. POLONA: Aspect din secţia de montaj a autoturismului de teren 
„TARPAN" din cadrul fabricii de maşini agricole din Poznan-Antonineic

Cairo 6 (Agerpres). —* Cabinetul 
egiptean s-a întrunit pentru a exa
mina o serie de probleme privind, 
îndeosebi, planurile de reconstruire 
urgentă a oraşelor din zona Canalu
lui Suez. După cum relatează agen
ţia M.EJN., au fost trecute în revis
tă proiectele prezentate de Comite
tul Ministerial pentru problemele re
construcţiilor şi s-au adoptat măsu
rile necesare care să permită în
cheierea tuturor studiilor prelimina
re în domeniul reconstrucţiei oraşe
lor respective şi al dragării Canalu
lui Suez, pînă la 25 februarie, cînd 
urmează să aibă loc viitoarea întil- 
nire a cabinetului, în oraşul Suez.

A fost aprobat, de asemenea, pro
iectul creării unei companii comune 
egipteano-kuweitiene în domeniul 
investiţiilor. Examinindu-se proble
mele privind colaborarea dintre E- 
gipt şi Libia în diverse domenii s-a 
căzut de acord, în principiu, asupra 
creării unei companii comune libia- 
no-egiptene de investiţii.

■ v

Londra 8 — Corespondentul Ager
pres, Nicolae Plopeami, transmite: 
ín camera Comunelor au început, 
miercuri după-amiază, dezbateri asu
pra situaţiei din industrie şi din e- 
conomie, în general. în acest con
text ,o &ten$e deosebită a fost a- 
eordată efectelor pe care ar urma 
să le aibă greva naţională a mineri
lor asupra economiei britanice, efec
te considerate deosebit de grave de 
către ministrul finanţelor, Anthony 
Barber, şi ministrul pentru comerţ* 
şi industrie, Peter Walker. Pa de 
altă parte, din rinduriie deputaţilor 
opoziţiei s-au adus critici guvernu
lui, pentru că n-a venit în întîmpi- 
narea revendicărilor minerilor.

în cursul dezbaterilor de joi du- 
pă-amiiază vor lua cuvîntul, printre 
alţii, primul ministru Edward Heath 
ca şi liderul opoziţiei laburiste, Ha
rold Wilson. Potrivit părerii obser
vatorilor, nu ar fi exclus ca, în a- 
cest cadru, premierul britanic să a- 
nunte data ţinerii unor noi alegeri 
generale. In această eventualitate 
cele mal probabile date pi fi 28 fe
bruarie sau 9 martie.

Există,' însă, păreri că, înainte de 
a se recurge la această măsură ex
tremă a fixării alegerilor înainte de 
termen, se va încerca să se găseas
că „o formulă de compromis“, care 
să prevină declanşarea, începînd de 
,1a 10 februarie, a grevei minerilor, 
Reprezentanţii Confederaţiei indus
triei britanice (Patronatul) şi ai Con
gresului Sindicatelor Britanice 
(T.U.C.) s-au reunit separat, pentru 
a discuta o eventuală soluţie. Noi 
propuneri pentru rezolvarea con
flictului de muncă al minerilor au 
formulat liderii partidelor laburist si 
liberal, urmîitd ca guvernul să se 
pronunţe asupra uneia din aceste 
soluţii, într-o formulă acceptabilă 
pentru ambele părţi. In ceea ce U 
priveşte pe preşedintele Uniunii na
ţionale a minerilor, Joe Gormeiy, a- 
cesta a declarat că „hotărîrea pri
vind declanşarea grevei nu este re
versibilă. Dacă se va face o propu
nere care să indice dorinţa de a se 
satisface revendicările minerilor, a 
spus el, atunci se poate reveni asu
pra hotărârii de organizare a gre
vei".

„Asahi Shimbun“ despre 
politica externă a României

Tokio 6 — Corespondentul A- 
g er pres, Paul Dlaconu, transmite: 
Ziarul „Asahi Shimbun“ a pu
blicat, la 4 februarie, sub titlul 
„România — promotoarea diplo
maţiei bunelor relaţii cu toate 
ţările", o corespondenţă a trimi
sului său Ia Bucureşti, în care 
se arată că, pleoînd de ia reali
tăţile lumii contemporane şi ţi- 
nînd cont de schimbarea rapor
tului de forţe în lume şi de pro
gresul tehnico-ştiinţific contem
poran, România şi-a expus în 
mod consecvent, la toate nive
lurile şi in toate împrejurările, 
poziţia sa privind respectarea 
suveranităţii naţionale, indepen
dentei, egalităţi, neamestecului 
în treburile interne, nefolosirea 
forţei. Astfel, la Conferinţa pen

tru securitate şi cooperare In 
Europa, România a aderat pe de
plin la rezoluţia conferinţei, a- 
doptată în unanimitate, şi la sis
temul rotaţiei preşedintelui, a- 
dica ia principiul egalităţii ţări
lor mari cu cele miri. Şi acţiu
nile legate de pacea din Orien
tul Mijlociu au pornit de la 
convingerea României că toate 
ţările pot să-şi aducă contribu
ţia la rezolvarea problemelor in
ternationale. Strădaniile Româ
niei au constituit o continuare 
a politicii sale promovate cu 
consecventă în acest sens. Orien
tarea consecventă, princSpiala, * 
diplomaţiei României este că şi 
pentru ţările mici şi mijlocii pa
ce* presupune eforturi neconte
nite şi că „Diplomaţia nu este o 
utopie".

,,Libanul este hotărît să ceară 
participarea sa ta lucrările Con
ferinţei de pace de la Geneva 

asupra Orientului Apropiat
Bonn 6 (Agerpres). — „Libanul 

este hotărît să ceară participarea sa 
la lucrările Conferinţei de pace de 
fa Geneva asupra Orientului Apro
piat", a declarat primul ministru a! 
Libanului, Takeddine Solh, Intr-un 
interviu acordat ziarului vest-ger- 
man „General Anzeiger“. El a sub
liniat totodată că nici o soluţie a 
conflictului din zgna Orientului A- 
propiat nu este posibilă fără res
pectarea drepturilor naţionale ale 
poporului palestinian.

Premierul libanez a arătat, în con
tinuare, că ţara sa duce o politică 
•  porţilor deschise. „Noi conside

răm că porţile Conferinţei de la 
Geneva trebuie să rămînă deschise 
pentru Liban. In momentul în care 
se va simţi necesitatea, ne vom 
prevala de dreptul nostru de a lua 
parte la dezbateri. Libanul declară 
cu hotărîre că nu va permite să se 
discute în lipsa reprezentanţilor săi 
problema frontierelor ţării şi, mai 
ales, chestiuni privind suveranitatea 
sa".

EVENIMENTUL PE SCURT
■  MIERCURI A FOST LAN

SAT IN UNIUNEA SOVIETICA
un nou satelit al Pămîntului, 
„Cosmos 631". Comunicatul a- 
genţiei TASS precizează că apa
ratura ştiinţifică instalată la bord 
funcţionează normal, urmînd ca 
Centrul de .coordonare să pre
lucreze datele şi informaţiile 
transmise.

■  IN CURSUL ANULUI 1973,
populaţia Poloniei a crescut cu 
aproape 310 000 persoane, ajun- 
gînd Ia aproximativ 33 510 000 
locuitori —-- relatează agenţia 
P.A.P. Şi în anul trecut, în a- 
ceastă ţară a continuat să crească 
ponderea populaţiei orăşeneşti, 
care reprezintă 54,2 la sută din 
totalul locuitorilor.

■  PLOILE DEOSEBIT DE A- 
BUNDENTE CARE S-AU ABĂ
TUT, IN ULTIMELE ZILE, ASU
PRA MAI MULTOR REGIUNI 
DIN BOLIVIA au provocat nume
roase inundaţii. într-un cartier 
mărginaş situat în zona sud-esli- 
că a capitalei, a fost înregistrată 
o alunecare de teren, soldată cu 
distrugerea sau avarierea a circa

200 de locuinţe modeste, ai că
ror proprietari eu fost evacuaţi 
de urgenţă.

Pe de altă parte, in localitatea 
Trinidad —- la 400 km nord-est 
de capitală — toate străzile sínt 
acoperite, în prezent de o pînză 
de apă care atinge pe alocuri o 
adîncime de trei metri. După 
cum s-a anunţat, singurele 'legă
turi ce mai pot fi stabilite cu 
acest oraş de 20 000 de locuitori 
sínt cele pe calea aerului. 1800 
da familii au rămas fără adăpost 
şi fără hrană, majoritatea lor 
fiind refugiată in biserici şi şcoli.

■  LA LONDRA S-A PRECI
ZAT că hotărîrea de declanşare 
a grevei naţionale a minerilor a 
fost adoptată în unanimitate de 
cei 20 de membri ai Comitetului 
executiv al sindicatului de ra
mură. Aceştia au respins, înain
tea supunerii Ia vot a deciziei, 
propunerea guvernului de a par
ticipa la noi tratative pentru gă
sirea unei 1 soluţii a conflictului 
de muncă.

In perspectiva grevei naţionale 
a minerilor, a fost creat un co
mitet naţional de grevă. Cam
pania de stringere a ajutoarelor 
pentru grevişti — care vor în

ceta lucrul sîmbătă, 9 februarie, 
la ora- 24 — va începe imediat.

■  AUTORITĂŢILE DE LA 
SEUL au anunţat sporirea cu 9,2 
pînă Ia 57 Ia sută a preţurilor 
la peste 40 de produse indus
triale. Agenţiile de presă notea
ză că este vorba de cea de-a 
treia majorare de preţuri liotă- 
rîtă la Seul de la începutul anu
lui.

U LIBIA s-a  oferit sä  a - 
CORDE ETIOPIEI un ajutor în 
alimente şî alte bunuri de con
sum pentru depăşirea consecinţe
lor secetei, care a făcut nume
roase victime, îndeosebi în re
giunile de nord şi de centru ale 
acestei ţări — anunţă postul de 
radio Tripoli.

m CA ŞI IN ALTE ŢARI 
EUROPENE, ÎN POLONIA iarna 
aceasta a fost — şi continuă să 
fie — destul de neobişnuită. Du
pă gerurile şi ninsorile din no
iembrie şi decembrie, care păreau 
să prevestească o iarnă îndelun
gată şi grea, ianuarie a fost o 
lună aproape primăvăratlcă, iar. 
februarie, deşi, ceva mai rece nu 
aduce nici el ceea ce se cheamă 
iarnă adevărată.

Pregătirile in vederea 
revenirii pe Terra 

a echipajului „Skylab“ 
au intrat în faza finală

Houston 0 (Agerpres). —• Pregă
tirile astronauţilor de la bordul la
boratorului orbital american în ve
derea revenirii pe Pămînt au intrat 
în faza finală. în ultimele 24 de ore, 
echipajul a transportat în interiorul 
capsulei „Apollo“, cu care vor a- 
meriza vineri la ora 15,17 G.M.T. 
într-o zonă a Oceanului Pacific si
tuată Ia 275 km de San Diego (Ca
lifornia), 800 kg de materiale di
verse — rodul diverselor lor expe
rimente de observaţii şî cercetări. 
Starea generală a celor trei astro- 
nauţi este bună, medicii N.A.S.A. 
apreciind că datorită exerciţiilor fi
zice intense făcute zilnic (durata 
lor a fost de 90 minute) şi a înăl
ţimii lor mai reduse comparativ cu 
alte echipaje (media este de 1,74 ra) 
trecerea de la condiţiile de impon
derabilitate Ia cele de gravitaţie va 
fi realizată mai uşor. Din experien
ţa zborurilor anterioare s-a consta
tat că, readaptarea astronautilor la 
gravitaţia terestră este direct le
gată de înălţimea lor.

Centrul spaţial a anunţat că nava 
„New Orleans", care va realiza re
cuperarea, se află deja în zona a- 
merizării.

PROFIL Preşedinta
„Pentru mulţi oameni eveni

mentele unui singur an poarta 
amprenta activităţii unei vieţi 
întregi. Aşa s-a întîmplat şi cu 
mine. Anul 1945 m-a legat pen- 

, tru totdeauna de textiliştii cis- 
nădieni, de problemele şi pre
ocupările lor".

Şi într-adevăr . . .  1045 a fost 
pentru tînăra muncitoare Maria 
Buta, anul în care cu zeci de 
fire s-a legat de oraşul textilişli- 
lor, de activitatea lui. Pe atunci 
lucrătoare la o mică unitate de 
tricotaje, căuta cu ardoare să 
fie cit mai folositoare. Paralel 
cu munca din producţie, desfă
şura o asiduă activitate obştească. 
Primită în rîndurile membrilor 
P.C.R.,, îi sporeşte încrederea în 
forţele proprii.

I se încredinţează diferite 
munci de răspundere in care se 
Temarcă prin iniţiativă creatoare 
şî simţ gospodăresc. Permanent 
a căutat căi eficiente de rezol
vare şi îndeplinire a sarcinilor 
colectivului în care muncea.

Cu multă dragoste şi înţelege
re s-a apropiat de oameni pen
tru a-i ajuta în rezolvarea celor 
mai stringente probleme de mun
că, probleme personale.

In decursul anilor nu şi-a 
dezminţit nici o dată vocaţia 
dragostei de oameni, a genero
zităţii.

Pregătirea profesională a oa
menilor, crearea unor condiţii 
optime de muncă şî viaţă a pre
ocupat-o întotdeauna.

„Mereu am căutat să demon
strez oamenilor că societatea nu 
prosperă fără oameni bine pre
gătiţi profesional şi material, şi 
atunci am făcut tot ce e ome
neşte posibil ca să-i ajut“.

Tot timpul a ştiut cu mult tact 
să-i apropie pe oameni, să-î 
convingă, să menţină relaţii 
principiale, să apere disciplina 
şi să-i facă să-şi respecte obli
gaţiile. Drept recunoştinţa oa
menii au ales-o mereu printre 
cadrele de conducere. Din anul 
1965 şi pină astăzi este pre
şedintă de sindicat la întreprin
derea „Textila".

Această permanentă muncă cu 
oamenii i-a adus satisfacţii mul
tiple. Mereu aproape dâ 
oameni, de viaţa şi preocu
pările lor felurite nu s-a retras 
din faţa greutăţilor inerente. în
totdeauna a găsit resursele ne
cesare ca să ie învingă fiindcă 
ştia că oamenii au încredere 
in ea.

în prezent activitatea sa poli
tică şi de educare a colective
lor de muncitori este în plină 
maturitate, documentele de partid 
şt de stat, bogate surse de In
dicaţii o călăuzesc neabătut în 
munca sa. Ge-şi mal doreşte? 
Ca anul acesta, cînd au loc două 
evenimente de importanţă isto
rică în viaţa poporului nostru 

—a XXX-a aniversare a elibe
rării patriei şi cel de-al XI-lea 
Congres al partidului — precum 
şi sărbătorirea împlinirii a 100 
de ani de la înfiinţarea Asocia
ţiei postăvarilor din Cisnădie 
(6 iulie), colectivul de muncă al 
întreprinderii „Textila* să-şi rea
lizeze şi' să-şi depăşească anga
jamentele asumate în întrecerea 
socialistă.

V. ŞERB

Acţiuni pioniereşti
De ia Mediaş, prof. Aurelia 

Tatu, preşedinta Consiliului mu
nicipal Mediaş al Organizaţiei 
pionierilor ne informează că în 
30 ianuarie pionierii medieşeni au 
fost gazdele primitoare ale unui 
grup de pionieri, comandanţi de 
unităţi din Sibiu, însoţiţi de co
mandanţii lor instructori.

Un moment remarcabil al a- 
cestei întîlniri l-a constituit dis
cuţia pe tema: „Felul în care ne 
pregătim să întimpinăm a XXX-a 
aniversare a victoriei insurecţiei 
naţionale antifasciste armate şî a 
XXV-a aniversare a Organizaţiei 
de pionieri". Pionierii participanţi 
la discuţii s-au remarcat prin 
spontaneitatea şi ingeniozitatea 
propunerilor şi iniţiativelor, care 
s-au constituit în autentice pro

grame de acţiune. Din propune
rile celor ce vor fi schimbul de 
mîine menţionăm: acţiuni de în
frumuseţare a şcolii şi oraşului, 
marcarea de noi trasee turistice, 
amenajarea de terenuri de joacă, 
concursuri şî întreceri sportive, 
colectări de plante medicinale ş! 
altele.

Prin seriozitatea hotăririlor lor 
şi prin spiritul de responsabili
tate arătat, pionierii sîbieni şî 
medieşeni se dovedesc a fi ală
turi de întregul popor în acţiu- 
nea de înflorire a patriei socia
liste. Chemarea „Toţi pentru u- 
nul, unul pentru toţi" a primit o 
nouă confirmare Ia această întil- 
nire a 'tinereţii, hotărîrii şi dra
gostei de muncă,

D. MORAR

M t i Iithl agrozootehnic
(Bfrmare din paa- O

kilograme. în momentul de fată a- 
vem toate condiţiile ca pînă la 10 
februarie să fnai livrăm 40 capele 
in greutate totală de 4,6 tone.

Rezultate pozitive în îmbogăţirea 
cunoştinţelor, în împletirea teoriei 
cu practica se obţin şi Ia alte 
cercuri. La Bogatu, membrii cercu
lui sínt mobilizaţi la şcoala genera
lă. După ce se vizionează la televi
zor lecţia şi se ascultă explicaţiile, 
inginerul Mircea Gliga organizează 
discuţii libere cu referiri concrete 
la situaţia din unitatea respectivă.

La Broşteni, fa cercul cultura

plantelor, inginerul Cristian Oraş* 
tean, după discuţiile teoretice a răs
puns la întrebările puse, a făcut re
feriri Ia soiurile de grîu „Aurora* 
şi „Caucaz" ce au fost introduse în 
cultură în unitatea respectivă.

Demn de remarcat că inginerul 
Nieolae Bozovici, preşedintele con
siliului intercooperatist nu e străin 
de aceste lucruri, participînd efec
tiv la buna desfăşurare a învătă- 
inîntului agrozootehnic, convins 
fiind că nivelul de cunoştinţe pro
fesionale ale mecanizatorilor şi coo
peratorilor va influenta într-o mă
sură hotărîtoare rezultatele în cam
pania agricolă ce se apropie.

Să înveţi muncind
nürmarc din pac. f)

rale. Trebuie să cunoşti în amănunt 
tot ce tine de agrotehnică, de prin
cipiile de funcţionare a maşinilor şi 
utilajelor şi nu numai să cunoşti, 
dar în anumite perioade să poţi în
locui omul de pe maşină. Acesta o 
un imperativ al timpului pe care îl 
parcurgem. Sínt cazuri frecvente 
cînd un tractor îţi rămîne disponibil, 
sau în perioadele de vîrf eşti obli
gat să lucrezi în schimburi prelun
gite. Pentru aceasta nu poţi să re
zervi un grup de mecanizatori care 
să-i foloseşti numai ocazional".

— Faptul că aţi angrenat la 
cursuri factorii de conducere n-o să 
creeze perturbaţii în buna funcţio
nare a unităţilor sau chiar în parti
ciparea la cursuri?

— După părerea mea, nu. E ade

vărat că trebuie un plus de organi
zare, atît în perioada de faţă cinci 
cursurile trebuie să se desfăşoare 
cu maximă intensitate cît şi în cam
pania de primăvară. De fapt meca
nizarea s-a extins mult. Nu mai 
există loc de producţie cheie în 
care să nu fie angrenaţi unul sau 
mai mulţi mecanizatori. Factorul de 
conducere poate şi trebuie să răs
pundă de buna desfăşurare a proce
sului de producţie. în locui respec
tiv şi în acelaşi timp să participe e- 
fectiv la muncă, însuşindu-şi taînale 
profesiei de mecanizator. Numai aşa 
va spori competenţa în conducere, 
autoritatea, iniţiativele vor fi mai 
multe, şi mai valoroase şî în final 
vom avea de ciştigat noi toţi cei ca
re producem bunuri materiale şî spi
rituale şi în acelaşi îirap ne bucu
răm de ele. •>

Autobaza T.A. 
Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

- — şoferi cu permis ele conducere C, D  şî E
— vulcanîzatori
- , 1 / . . . •  . . .

Informaţii suplimentare la Autobaza T.A. Sibiu, str.
Sevastopol nr. 12, telefon 3 20 37, biroul personal-în- 
văţămînt-salarizare.

T . C M I A
Staţia utilaj-

„ . r t

transport
angajează pentru eşalonul 

Sibiu:

— 1 mecanic auto
— 1 automacaragiu

Informaţii în str. Abatorului nr. 12, Sibiu.

întreprinderea de utilaje şi piese 
de schimb (fost I.R.U.

RECRUTEAZĂ CANDIDAŢI
pentru cursurile de calificare dc scurtă durată (8 luni) 
pentru meseria de:

— strungar
Se recrutează absolvenţi ai şcolii generale de 7—10 

clase, precum şi absolvenţi de liceu, între vîrsta de 
17—35 ani.

Salarizarea se face conform H.C.M. 2105/1969. 
înscrierile se fac la sediul întreprinderii din Sibiu, 

str. J. S. Bach nr. 4, telefon 2 31 01 sau 3 17 75, la bi
roul personal-învăţămînt-salarizare, unde se dau şi re
laţii suplimentare.

MICA PUBLICITATE
CAUT femeie pentru îngrijire co

pil. Str. Vasile Alecsandrî 24, tele
fon 142 48.

OFER garsonieră contra două ca
mere. Telefon 3 03 77, după ora 18.

CEDEZ două camere, 27 m2, 14 m2, 
bucătărie, două pivniţe, baie, în cen
tru, doresc 3—4 camere. Telefon
310 33.

VlND motocicletă MZ 250 cm3 şi 
CZ 175 cm3. Str. Bîlea 37, croitorie.

PIERDUT autorizaţie de lustragiu 
seria A 190 166 nr. 15/1971 pe nu
mele Raţ Aurelia, Sibiu, str. Vopsi
torilor 5. O declar nulă.

CAUT femeie serioasă pentru gos
podărie la familie bună, salar bun, 
întreţinere, locuinţă. Telefon 1 48 19, 
Sibiu, Bulevardul Victoriei 34.
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